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۱۲   اتفاق مهم دنیای فوتبال 
در سال میلادی  ۲۰۲۳

پپ نوئل!
بنگاه ها 4

مدیرعامل فولاد مبارکه 
در جلسه ارزیابی تعالی سازمانی:  

مهم ترین مؤلفه 
در سازمان متعالی،

الگو بودن رهبران آن است

چهارشنبه  6  دی   1402  /    13  جمادی الثانی   1445  /  27  دسامبر   2023 قیمت  2000  تومان  /    شماره  1527

کارشناس مسکن در گفت وگو با »توسعه ایرانی« و با اشاره به 
 معاملات و تحولات جدید بازار: 

آمارهای رسمی حتی مورد استفاده 
مشاوران املاک هم نیست

چرتکه 3

سياست 2

اسرائیل چگونه توانست یکی از موثرترین فرماندهان ارشد 
سپاه قدس را در سوریه ترور کند؛

وی نفوذی؟ انتقام با باز
موج واکنش ها به ترور ســردار ســیدرضی 
موسوی حاکی است که سپاه پاسداران ایران یکی 
از موثرترین فرماندهان خود را در پی حمله اسرائیل 
از دست داده است. سپاه پاسداران وی را مسئول 
پشتیبانی جبهه مقاومت در سوریه معرفی کرده 
و المیادین درباره او نوشــته اســت: »وی یکی از 
بزرگ ترین و برجســته ترین فرماندهان نیروی 
قدس سپاه پاسداران بود. موسوی در تمام مراحل 
پشتیبانی در جنگ سوریه شرکت کرده بود. در 
نبردهای صحرا و حومه دمشــق شرکت داشت 
و از افراد ثابت قدمی بود کــه حمله غرب حلب را 
دفع کرد و طی سال های گذشته چندین بار مورد 
سوء قصد رژیم صهیونیستی قرار گرفت.« سردار 
جعفر اسدی، فرمانده اسبق مستشاران ایرانی در 
سوریه و معاون بازرسی قرارگاه خاتم الانبیا)ص( 

نیز تصریح کرد که او امین و مورد اعتماد حاج قاسم 
و مدیر توانمندی بود که همه افراد در سوریه او را 
می شناخته اند و از بشار اسد گرفته تا دیگر افراد با 
فعالیتها و خدمات سیدرضی آشنا هستند. با اعلام 
خبر ترور وی جمعی از کفن پوشان با تجمع در برابر 
شورای عالی امنیت ملی خواستار »پاسخ قاطع« 
به اسرائیل و »خونخواهی« این فرمانده ارشد سپاه 
شــدند. گروه های مقاومت در منطقه هر یک در 
پیام های جداگانه بر نقش کلیدی سید رضی در 
جبهه مقاومت تاکید کرده و وعده انتقام داده اند.  
حسین اکبری، سفیر ایران در سوریه درباره سید 
رضی به »مهر« گفته که او دیپلمات و رایزن دوم در 
سفارت کشورمان بود. گذرنامه و اقامت دیپلماتیک 
و در مــدت زمان حضورش در ســوریه، فعالیت 

مستشاری داشت...

اعتراضات صنفی کارگران گروه ملی فولاد اهواز همچنان ادامه دارد

بنگاه داری به سبک بانک ملی
دسترنج 6

 مصرف کنندگان خرد نیز نگرانند 

تلاطم بازار طلا در واکنش 
به قانون مالیاتی جدید 

چرتکه 3

سياست 2

سياست 2

دسترنج 6

شــورای عالی انقلاب فرهنگی با بررســی وضعیت 
داوطلبان مشکوک به تقلب در کنکور مقرر کرد برای رفع 
اختلاف برداشــت ها در این زمینه، احکام دیوان عدالت 
اداری درباره این افراد به تناسب تحصیلشان در هر یک 
از دانشگاه های وابسته به وزارتخانه های علوم و بهداشت 
و نیز دانشــگاه آزاد، به هیأت های عالی تجدیدنظر این 

دانشگاه ها ارجاع شود.
به گزارش ایرنا، در جلســه فوق العاده شورای  عالی 
انقلاب فرهنگی که عصــر دیروز به ریاســت »ابراهیم 
رئیســی« برگزار شــد، موضوع داوطلبان مشکوک به 
تقلب در کنکور و نیز اختلاف برداشــت ها درباره مصوبه 
۶۳۰ شــورای عالی انقلاب فرهنگی مورد بحث و تبادل 

نظر قرار گرفت. بر اســاس گــزارش ارائه شــده در این 
جلسه، هیچ داوطلبی که ارتکاب تقلب از سوی او محرز 
و قطعی بوده باشد، از سوی دیوان عدالت اداری مجاز به 
بازگشت به دانشگاه نشده و موضوع صرفاً ناظر به تعدادی 

از دانشجویانی بوده که نسبت به ارتکاب تقلب از سوی آنها 
شبهه وجود داشته و این افراد مجاز به حضور در دانشگاه 

شده بودند.
بر اساس تصمیم شورای عالی انقلاب فرهنگی مقرر 
شد احکام دیوان عدالت اداری درباره این افراد به تناسب 
تحصیل آنهــا در هر یک از دانشــگاه های زیر مجموعه 
وزارتین علوم و بهداشت و نیز دانشــگاه آزاد اسلامی، به 
هیأت های عالی تجدیدنظر این دانشگاه ها ارجاع شده 

و هیأت های عالی تجدیدنظر، رأی خود را ابلاغ کنند..
همچنین تاکید شد که دقت لازم در این زمینه اعمال 
شود تا هم حق کســی در این پرونده ضایع نشود و هم به 

تظلم خواهی افراد رسیدگی شود.

خبر
در جلسه شورای  انقلاب فرهنگی با حضور سران سه  قوه؛

تصمیم گیری درباره داوطلبان مشکوک به تقلب در کنکور به دانشگاه ها تفویض شد

استقبال پوتین از امضای موافقت نامه 
تجارت آزاد ایران با اوراسیا؛ 

دسترسی تمام کالاها به بازار 
90 میلیون نفری ایران 

تشدید مالیات ستانی، سفره ها را کوچک تر می کند 

نوری قزلجه: همسایه ها
 خلق ثروت می کنند و ما 

به جیب مردم فشار می آوریم 

رویترز به نقل از آژانس ادعا کرد:  

ایران تولید اورانیوم غنی شده 
را افزایش داده است 

اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اهواز

 آگهی مناقصه عمومی
شهرداری اهواز در نظر دارد پروژه مشروحه ذیل را از طریق مناقصه عمومی به مدت چهار ماه به شرکتهای واجد شرایط واگذار نماید.

مبلغ تضمین 5 % شرکت در مناقصهمبلغ یک سال/ ریالعنوان مناقصهردیف

133/281/886/7986/664/094/340بهسازی پل لشگر واقع در حوزه خدماتی منطقه 2 شهرداری ) نوبت اول(1
 از پیمانکاران واجد شرایط دعوت به عمل می آید. جهت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ ۱۴۰۲/۱۰/۰۶ لغایت ۱۴۰۱/۱۰/۱۲ ساعت ۱۲ به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس

 www.setadiran.ir مراجعه نمائید.
 در شرایط یکسان اولویت با پیمانکاران بومی خواهد بود.

 آخرین مهلت قبول پیشنهادهای مناقصه گران از آخرین روز دریافت اسناد به مدت ۱۰ روز کاری در سامانه ستاد است . آخرین مهلت بارگذاری استاد در سامانه ستاد تا روز شنبه مورخ ۱۴۰۱/۱۰/۲۳ 
ساعت )۱۲( میباشد. 

ضمناً  آخرین مهلت تحویل پاکات فیزیکی تا قبل گشایش پاکسات روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۱/۱۰/۲۵ به دبیرخانه محرمانه حراست ساختمان شماره ۳ شهرداری می باشد. لازم به ذکر است مراحل 
برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد قیمت می بایست از درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( www.setadiran.ir به آدرس مذکور صورت پذیرد و مناقصه گران در صورت 

عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام را در سایت مذکور و دریافت  گواهی امضاء الکترونیکی )توکن( را جهت شرکت در مناقصه را محقق سازند
 پرداخت هزینه انتشار آگهی و وجوه قانونی سامانه ستاد به عهده برنده مناقصه می باشد.

 پیشنهاد قیمتها در صورتی قابل بررسی میباشند که اسناد فیزیکی قبلًا در سامانه ستاد بارگذاری و مورد تأیید باشند.
 شهرداری در رد یک یا تمام پیشنهادها مختار می باشد.

 مبلغ ضمانتنامه شرکت در مناقصه پنج درصد مبلغ اولیه میباشد که می بایست به یکی از دو طریق ذیل ارائه شود.
 ))الف(( - فیش واریزی مبلغ فوق به حساب ۲۰۳۹۹۴۳۹۸۰۰۱ شهرداری اهواز نزد بانک ملی به نام شهردار اهواز

 ))ب(( - به صورت ضمانتنامه بانکی به نام شهرداری اهواز و به مدت سه ماه از تاریخ افتتاح پیشنهادها .
برندگان اول و دوم مناقصه هر گاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

  تاریخ برگزاری کمیسیون مناقصه روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۱/۱۰/۲۵ ساعت ۱۳ ظهر در محل ساختمان شماره ۳ شهرداری اداره قراردادها( می باشد.
 نتیجه کمیسیون مطابق آیین نامه معاملات شهرداری تهران کلانشهرها اعلام خواهد شد. به استناد بند ۵ ماده ۱۱ آیین نامه معاملات شهرداری تهران کلانشهرها(، میزان تضمین حسن انجام تعهدات 

قرارداد معادل ۱۰% مبلغ قرارداد می باشد.
 شرکت در مناقصه و دادن پیشنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف شهرداری موضوع ماده ۱۰ آیین نامه معاملات شهرداری تهران )کلانشهرها( به برنده مناقصه پیش پرداخت داده نخواهد شد.

 کلیه شرکتهای محروم از اجرای کار حق شرکت در این مناقصه را ندارند.
 سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج شده است.

شناسه آگهی  : 1631253

چرتکه 3

به دلیل ضعف زیرساخت  های صادراتی 
صورت می گیرد؛ 

معطلی ۱۷ روزه کامیون ها 
در مرز ایران و آذربایجان



رویترز به نقل از آژانس ادعا کرد: 
ایران تولید اورانیوم غنی شده را 

افزایش داده است
خبرگزاری رویترز با اســتناد به بیانیه ای که مدعی 
است درباره این گزارش محرمانه آژانس به اعضای خود 
رویت کرده است، گزارش داد که ایران »تولید اورانیوم با 
خلوص بالای خود را افزایش داده و رویه پیشین کاهش 
تولیدات خود از اواسط ۲۰۲۳ را به پایان رسانده است.« به 
گزارش این خبرگزاری آژانس اعلام کرده ایران تاکنون، 
مقادیر کافی اورانیوم غنی شده با خلوص ۶۰ درصد برای 
تولید سه بمب هسته ای و مقادیر بیشتری اورانیوم با غنای 

پایین در اختیار دارد. 
    

بهادری جهرمی:
دولت هیچ تصمیمی برای افزایش 

نرخ بنزین نگرفته است
علی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت در نشست 
خبری دیروز خود با اشاره به برخی اظهارنظر ها مبنی بر 
پیش بینی افزایش قیمت بنزین در لایحه بودجه۱۴۰۳ با 
یادآوری اینکه لایحه بودجه به صورت عمومی در رسانه ها 
منتشر می شــود، تاکید کرد که هیچ تصمیمی برای 

افزایش نرخ بنزین در دولت گرفته نشده است.
    

محمد مهاجری:
پایداری ها از سخنان رهبری درباره 
مشارکت در انتخابات خوشحال نشدند

محمد مهاجری، فعال سیاسی اصولگرا با اشاره به 
تأکیدات دوباره مقام معظم رهبری برای فراهم شدن 
فضای مطلوب مشارکت حداکثری گفت: پایداری ها 
و حامیــان دولت اصلا از این ســخنان رهبر معظم 
انقلاب خوشحال نشدند و این رویکرد را در انتخاب 
تیتر رسانه های شان نشان دادند. اصولگرایان معتدل 
نیــز الان منتظرند ببینند شــورای نگهبان چقدر 
به توصیه های رهبر معظم انقــلاب عمل می کند، 
چون هنــوز این نگرانــی وجود دارد که شــورای 
نگهبان همچون انتخابات ۱۴۰۰ عمل کند. وی با 
بیان اینکه حتی اگر دایره تأییدصلاحیت شــدگان 
نیز وســیع شــود، مهم حاکم کردن فضای نشاط 
انتخاباتــی در جامعه اســت، افزود: هیچ نشــانه و 
 موضع قوی از دولت برای شــکل گیــری این فضا 

دیده نمی شود.
    

حسن روحانی: 
اگر حوادث سال گذشته رخ نمی داد، 

احساس وظیفه نمی کردم
حسن روحانی در ادامه دیدارهای خود با استانداران 
دولت های یازدهم و دوازدهم، ثبت نام خود در انتخابات 
ششمین دوره مجلس خبرگان را عمل به وظیفه دانست 
و گفت: من که ۲۵ سال است عضو خبرگان هستم، بعد 
از ۲۵ سال به چه دلیل ثبت نام نکنم؟ اگر حوادث سال 
گذشته رخ نمی داد و کشور امن و آرام و آسوده بود شاید 
خیلی احساس وظیفه نمی کردم که ثبت نام کنم. من با 
یکی از دوستان اصلاح طلب صحبت می کردم که موافق 
ثبت نام نبود و دلیل می آورد، گفتم همه اشکالاتی را که 
شما شمردید من صد درصد قبول دارم، اما راه حل شما 
چیست؟ اینکه همه ما عقب بکشیم و برویم کنار و بگوییم 

خودشان می دانند.
    

مصوبه کاهش مدت سربازی 
به کجا رسید؟

ابوالفضل ابوترابی، عضو کمیســیون شوراها و امور 
داخلی مجلس شورای اســلامی درباره مصوبه مجلس 
در جریان بررسی برنامه هفتم توســعه درباره کاهش 
مدت ســربازی به ۱۲ ماه، گفت: در حال حاضر مصوبه 
مجلس درباره سربازی به شــورای نگهبان ارسال شده 
است و مشخص نیست که مورد تایید شورای نگهبان قرار 
می گیرد و به قانون تبدیل می شــود؟ وی در همین باره 
افزود: در حال حاضر ۴ منطقه سربازی یعنی عملیاتی، 
مناطق خوش آب و هوا، مرزی و مناطق پرخطر عملیاتی 
وجود دارد که باید میانگین ســربازی در این ۴ منطقه 
۱۲ ماه شــود. به طور مثال فردی که در منطقه خوش 
آب و هوا خدمت می کند ۱۵ ماه و فردی که در منطقه 
 عملیاتی به ســر می برد، ۷ ماه خدمت کند تا میانگین 

۱۲ ماه شود.
    

نوری قزلجه: 
هدف اصلاح قانون انتخابات 

حذف رقبا بود
غلامرضا نوری قزلجه، رئیس فراکسیون مستقلین 
مجلس در جریان مناظره با حســن نوروزی، نماینده 
اصولگرای مجلس به تاثیر اصلاح قانون انتخابات بر میزان 
مشارکت مردم در انتخابات اشــاره کرد و گفت: هدف 
اصلاح قانون انتخابات حذف رقبا بود. وی تصریح کرد: با 
عملکردی که هیأت های اجرایی در بحث ردصلاحیت ها 
داشتند خیلی تنور انتخابات را سرد کردند و امیدواریم در 

ادامه مسیر این وضعیت جبران شود.

t oseei r ani . i r
سياست2

موج واکنش ها به ترور ســردار سیدرضی 
موسوی حاکی است که ســپاه پاسداران ایران 
یکی از موثرترین فرماندهان خود را در پی حمله 

اسرائیل از دست داده است.
سپاه پاسداران وی را مســئول پشتیبانی 
جبهه مقاومت در سوریه معرفی کرده و المیادین 
درباره او نوشته است: »وی یکی از بزرگ ترین و 
برجســته ترین فرماندهان نیروی قدس سپاه 
پاسداران بود. موسوی در تمام مراحل پشتیبانی 
در جنگ سوریه شرکت کرده بود. در نبردهای 
صحرا و حومه دمشق شــرکت داشت و از افراد 
ثابت قدمی بود که حمله غرب حلب را دفع کرد و 
طی سال های گذشته چندین بار مورد سوء قصد 

رژیم صهیونیستی قرار گرفت.«
سردار جعفر اسدی، فرمانده اسبق مستشاران 
ایرانی در ســوریه و معاون بازرســی قرارگاه 
خاتم الانبیا)ص( نیز تصریــح کرد که او امین و 

مورد اعتماد حاج قاســم و مدیر توانمندی بود 
که همه افراد در سوریه او را می شناخته اند و از 
بشار اسد گرفته تا دیگر افراد با فعالیتها و خدمات 

سیدرضی آشنا هستند.
با اعلام خبر ترور وی جمعی از کفن پوشان با 
تجمع در برابر شورای عالی امنیت ملی خواستار 
»پاسخ قاطع« به اسرائیل و »خونخواهی« این 
فرمانده ارشد سپاه شدند. گروه های مقاومت 
در منطقه هر یک در پیام های جداگانه بر نقش 
کلیدی سید رضی در جبهه مقاومت تاکید کرده 

و وعده انتقام داده اند. 

  عملیات  در  چهار   و    10   دقیقه
حسین اکبری، سفیر ایران در سوریه درباره 
ســید رضی به »مهر« گفته که او دیپلمات و 
رایزن دوم در ســفارت کشورمان بود. گذرنامه 
و اقامت دیپلماتیک و در مدت زمان حضورش 

در سوریه، فعالیت مستشــاری داشت. آنطور 
که اکبری توضیح داده سید رضی تا ساعت دو 
بعدازظهر در ســفارت بوده و بعد به منزلش در 
منطقه زینبیه رفته که ســاعت ۴:۱۰ دقیقه 
 محل اقامتش با سه موشک اسرائیل هدف قرار 

گرفته است. 
خبرگزاری فارس نیــز گفت وگویی با یکی 
از همرزمان ســیدرضی موســوی به نام علی 
صالحی ملقب به ابوتراب انجام داده که وی در این 
گفت وگو می گوید: »پیش تر چندین بار مقری را 
که سید رضی در آن فعالیت داشت، زده بودند اما 
موفق به ترورش نشده بودند. یکی از ترورهای 
ناموفق ایشان در ماجرای شهادت سیدمصطفی 
بدرالدین مشــهور به ذوالفقــار از فرماندهان 
حزب الله بود که در دفتر سیدرضی اتفاق افتاده 
بود. بدرالدین در این ماجرا به شهادت رسید اما 

سید رضی آنجا نماند و در امان ماند.«
از این اظهارات به نظر می رسد که ترور سید 
رضی با توجه به موقعیت و نقش محوری که در 
پشتیبانی جبهه مقاومت داشته، کار ساده ای 
نبوده اســت. اینکه ترور او چطور این بار میسر 
شده؛ ظاهرا باز هم مانند تجربه های پیشین به 
بازوی نفوذی و جاسوسی اسرائیل باز می گردد. 

 نفوذی ها؛   از  اختلال   بنزینی تا  ترور 
فرماندهان   ارشد

فرمانده اسبق مستشاران ایرانی در سوریه، 
دیروز در همین باره به تسنیم گفته است: »رژیم 
صهیونیســتی، هفته های گذشته هم همین 
مکان را به گمان اینکه شهید سید رضی موسوی 
در آنجا حضور دارد هدف گرفته بود ولی او در آن 
مکان نبود؛ اما این بار به واسطه جاسوس هایی 
که داشتند، توانستند مکان دقیق حضورش را 

شناسایی کنند.«

حسن بهشتی پور، کارشناس بین الملل نیز 
درباره اینکه چرا اسرائیل برای ترور دست روی 
این فرمانده ارشد سپاه گذاشته، به »انتخاب« 
گفتــه: »اول باید به نفوذ توجــه کنیم که چه 
کســانی اطلاعات لازم را به اســرائیل داده اند 
تا با حمله موشــکی این عزیز را به شــهادت 
 برسانند؟ نتیجتا کشف عوامل نفوذی اسرائیل

 مهم است.«
صحبت از نقش نفوذی ها و جاسوس ها در 
ترور یک فرمانده ارشد سپاه در حالی است که 
تنها یک هفته از هک بنزینی در ایران می گذرد 
که مسئولیت آن را یک گروه هکری اسرائیلی به 
عهده گرفت، اما برخی گزارش ها حکایت از نقش 

عوامل نفوذی در آن ماجرا داشت. 
هفته گذشته برای ســاعت های متمادی 
۷۰ درصد جایگاه های سوخت کشور با اختلال 
مواجه شد. یک گروه هکری به نام »گنجشک  
درنده« مدعی شــد که یک حمله سایبری به 
سیستم تامین و توزیع ســوخت کشور انجام 

داده است.  

این در حالی بود که مسئولان در ایران تاکید 
داشتند که سیســتم توزیع بنزین قابل هک 
و حمله ســایبری نیســت. به دنبال آن برخی 
گزارش ها خبــر از خرابــکاری عوامل نفوذی 
می دادند. هادی بیگی نژاد، عضو کمیســیون 
انرژی مجلــس در گفت وگویی پشــت پرده 
اختلال در شــبکه توزیع بنزیــن را مربوط به 

نفوذی ها دانست. 
پرویز محمدنژاد، عضو دیگر این کمیسیون 
نیز تصریح کرد که دخل و تصــرف به صورت 
دخالت فیزیکی افراد انجام شده بدین صورت که 
تحت عنوان یک فلش یا یک برنامه وارد سیستم 

شدند و به صورت درونی بوده است.
به نظر می رسد باگ ها و حفره های امنیتی، 
حضور گســترده نفوذی ها در رده ها و سطوح 
مختلف به پاشنه آشیل ایران در برابر اسرائیل 
تبدیل شده به نحوی که اسرائیل حتی در شرایط 
سخت جنگی نیز با اســتفاده از این حفره های 
امنیتی و بازوی جاسوسی خود می تواند به ایران 

ضربه بزند.

تهران- تل آویو   روی خط   انتقام
ترور این فرمانده ارشــد و تاثیرگذار سپاه، 
گمانه زنی ها درباره قصد اسرائیل برای گرفتن 
انتقام از ایران و گسترش دامنه جنگ با کشاندن 

پای ایران به جنگ را بالا برده است. 
اصرار اسرائیل مبنی بر دست داشتن ایران 
در حملــه ۷ اکتبر حماس بــه کیبوتص های 
اسرائیلی، همراهی و حمایت متحدان آمریکایی 
و اروپایی اش را جلب نکرد. بیــش از 8۰ روز از 
جنگ در غزه می گذرد و ایران کوشــیده تا از 
میدان جنــگ دور بماند امــا در این لحظه دو 
مستشار و یک فرمانده ارشــد خود را از دست 

داده است. 
از آغاز جنگ غزه، ســوریه نیــز از حملات 
اســرائیل در امان نبوده اســت. دو مستشــار 
سپاه پاســداران ایران ماه گذشــته در پی این 
حملات به حومه دمشــق جان خود را از دست 
دادند. خبرگــزاری فارس، نزدیک به ســپاه 
پاسداران پس از شــهادت آنها تاکید کرد که 
حملات صهیونیست ها قبل از انجام، از طریق 
واسطه هایی مانند روس ها به ایران اطلاع داده 
می شود و مواردی که منجر به شهادت شده، یا به 
دلیل برخی ناهماهنگی ها بوده یا فقدان اطلاع 

صهیونیست ها از حضور نیروهای ایرانی.
این خبرگزاری با این توضیحات، تاکید کرد 
که »اســرائیل به هیچ وجه جسارت هدف قرار 

دادن عمدی نیروهای ایرانی را ندارد.«
حالا اما با ترور یک فرمانده برجســته سپاه 
به نظر می رسد آنطور که حسن بهشتی پور به 
»انتخاب« گفته، اســرائیل با این حمله قصد 
قدرت نمایی در مقابل ایران را دارد تا بخشی از 

حمایت های ایران از غزه را تلافی کند.
این کارشــناس بین الملل معتقد است »با 
وجود اینکه ایران نقش خود در حمله حماس 
را تکذیب کرده است، اما اسرائیل دنبال انتقام 
است.« ایران نیز همچون همیشه وعده »انتقام 
ســخت و دردناک« داده اســت؛ تهدیدی که 
تحلیلگران معتقدند اگر عملی نشود اسرائیل 
رفتار خود را تکرار خواهد کرد؛ به ویژه که جریان 
نفوذ و توان جاسوسی اسرائیل دست آن را برای 

تکرار چنین اقداماتی علیه ایران باز می گذارد. 

اسرائیل چگونه توانست یکی از موثرترین فرماندهان ارشد سپاه قدس را در سوریه ترور کند؛

انتقام با بازوی نفوذی؟
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محبوبه ولی

روی موج کوتاه

سپاه پاسداران ایران یکی از 
موثرترین فرماندهان خود را در پی 
حمله اسرائیل از دست داده است. 

ترور او گمانه زنی ها درباره قصد 
اسرائیل برای گرفتن انتقام از ایران 
و گسترش دامنه جنگ با کشاندن 
پای ایران به میدان را بالا برده است

به نظر می رسد باگ ها و حفره های 
امنیتی و حضور گسترده نفوذی ها در 

رده ها و سطوح مختلف به پاشنه آشیل 
ایران در برابر اسرائیل تبدیل شده به 

نحوی که اسرائیل حتی در شرایط 
سخت جنگی نیز با استفاده از این 

حفره های امنیتی و بازوی جاسوسی 
خود می تواند به ایران ضربه بزند

فرمانده اسبق مستشاران ایرانی 
در سوریه: رژیم صهیونیستی، 

هفته های گذشته هم همین مکان 
را به گمان اینکه شهید سید رضی 
موسوی در آنجا حضور دارد هدف 
گرفته بود ولی او در آن مکان نبود؛ 
اما این بار به واسطه جاسوس هایی 
که داشتند، توانستند مکان دقیق 

حضورش را شناسایی کنند

رئیس کمیسیون ویژه بررســی لایحه عفاف و حجاب گفت: ایرادات شورای 
نگهبان به این لایحه ۲ تا ۳ مورد است و بحث رد شدن لایحه مطرح نیست.

به گزارش خبرآنلاین، روز دوشنبه سخنگوی شورای نگهبان از ارجاع لایحه 
عفاف و حجاب برای دومین بار به مجلس خبر داد. هادی طحان نظیف به این نکته 
اشــاره کرد که هر چند برخی از ایرادات وارد شده به لایحه مذکور توسط مجلس 
برطرف شده اما »هنوز برخی ایرادات و ابهامات وارده به این لایحه پابرجا است و به 
همین خاطر بار دیگر لایحه را برای اصلاح مواردباقی مانده به مجلس ارجاع دادیم.«

با توجه به اینکه سخنگوی شورای نگهبان به جزئیات ایرادات وارده این شورا 
اشاره ای نکرد، موسی غضنفرآبادی، رئیس کمیسیون حقوقی و قضائی مجلس و 
رئیس کمیسیون ویژه بررسی لایحه عفاف و حجاب، در پاسخ به اینکه کدام بخش 
از لایحه محل ایراد شورا قرار گرفته است، گفت: این نکته را بگویم که لایحه عفاف و 
حجاب رد نشده است، به عبارت دیگر وضعیت همه لوایح به این ترتیب است که میان 

شورای نگهبان و مجلس در رفت وآمد قرار دارد چراکه شورای نگهبان ایراداتی وارد 
می کند، ایرادات توسط مجلس اصلاح می شوند و در حال حاضر هم درباره لایحه 

عفاف و حجاب ایراداتی گرفته که اصلاح شوند.
وی افزود: یکی از ایرادات گرفته شده به لایحه حجاب توسط شورای نگهبان 
در دایره ایرادات اصل هفتاد و پنجی و هزینه هــا و بارمالی که لایحه بر روی دوش 
دولت می گذارد، قرار دارد. ایرادات شورای نگهبان به لایحه عفاف و حجاب حدود 

۲، ۳ مورد است.
به گفته غضنفرآبادی، دومین ایراد شورای نگهبان به لایحه عفاف و حجاب به 
این صورت اســت که مثلا ماده ای در لایحه مذکور وجود دارد که شورای نگهبان 
می گوید به صورت کلی نحوه اجرای این ماده در قســمت فرهنگی و مجازات ها 
به چه کیفیتی است؟ لذا برخی ایرادات شــورای نگهبان به لایحه عفاف و حجاب 
مربوط به ابهامات داخل لایحه است. بنابراین این اصلًا درست نیست که بگوییم 

لایحه عفاف و حجاب توسط شورای نگهبان رد شده بلکه این لایحه در رفت و آمد 
میان دولت و مجلس است.

این نماینده مجلس ادامه داد: سومین ایراد شــورای نگهبان به لایحه عفاف و 
حجاب در خاطرم نیست. در مجموع ایرادات وارده شورای نگهبان به لایحه عفاف و 

حجاب شامل ۲،۳ مورد بوده است.

غضنفرآبادی توضیح داد؛

ایرادات جدید شورای نگهبان به لایحه عفاف و حجاب

گزارش

رئیس جمهور روسیه از امضای موافقت نامه تجارت آزاد ایران با اتحادیه اقتصادی 
اوراسیا استقبال کرد و گفت این اتفاق نقش به سزایی در تقویت روابط خواهد داشت.

ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسی شامگاه دوشنبه گفت: توافق تجارت آزاد 
میان ایران و اتحادیه اقتصادی اوراســیا اهمیت به سزایی در تقویت روابط خواهد 
داشت و تقریبا تمام انواع کالا بدون عوارض گمرکی به بازار ایران دسترسی خواهند 

داشت.
به گزارش ایسنا، روز دوشــنبه اولین موافقت نامه تجارت آزاد ایران با اتحادیه 
اقتصادی اوراسیا شــامل کشور های روسیه، ارمنســتان، قزاقستان، قرقیزستان 
و بلاروس، توســط وزیر صنعت، معدن و تجارت ایران و مقامات این پنج کشور و 
کمیسیون اقتصادی اوراسیا، در حاشیه اجلاس سران اتحادیه اقتصادی اوراسیا در 

سن پترزبورگ روسیه امضا شد.
مطابق این موافقت نامه تجارت آزاد، جهت افزایش تجارت فی مابین و گسترش 
همکاری ها، علاوه بر تسهیل تجارت و رفع موانع غیرتعرفه ای، تعرفه ورودی حدود 

8۷ درصد اقلام کالایی فی مابین حذف می شود.
اتحادیه اقتصادی اوراســیا با ۱8۳ میلیون نفر جمعیت و واردات ۳88 میلیارد 

دلاری از جهان، بازار بســیار بزرگ در نزدیکی ایران محسوب می شود و افزایش 
مناسبات فی مابین امکان استفاده حداکثری از این پتانسیل و بازار بزرگ را برای 

کشور فراهم خواهد آورد.
بعد از تشکیل اتحادیه اقتصادی اوراسیا شامل کشور های بلاروس، قزاقستان، 
روسیه، ارمنستان و قرقیزستان، در سال ۲۰۱۵ میلادی، بسیاری از کشورها، تمایل 
خود را برای گسترش همکاری های اقتصادی و تجاری با آن اتحادیه اعلام و مذاکرات 

را آغاز کرده اند.
پوتین درباره امضای این قرارداد گفت: »این توافقنامه اهمیت بالایی در زمینه 
تقویت روابط اتحادیه اوراسیا با یکی از بزرگترین و از لحاظ فناوری، پیشرفته ترین 

اقتصاد های منطقه اوراسیا خواهد داشت.«
رئیس جمهور روســیه در ادامه گفت: »بعد از اجرای توافــق، تقریبا تمام انواع 
کالا های تولیدی در اتحادیه بدون عوارض گمرکی به بازار بزرگ و ۹۰ میلیون نفری 
ایران دسترسی خواهند داشت و موانع غیرتعرفه ای به  شدت کاهش خواهد یافت.«

پوتین افزود: »تجارت کشور های ما که به صورت فعالانه با شرکای ایرانی خود 
فعالیت می کنند، به این موضوع علاقه مند هستند و حالا شرایط برای این همکاری 

تجاری به صورت قابل ملاحظه ای بهبود یافته است.«
این توافق پس از طی فرایند تصویب در مراجع قانونی همه کشور های امضاکننده 

وارد فرایند اجرایی خواهد شد.

استقبال پوتین از امضای موافقت نامه تجارت آزاد ایران با اوراسیا؛

دسترسی تمام کالاها به بازار 90 میلیون نفری ایران

گزارش
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خبر اقتصادی

عضو کمیسیون صنایع مجلس خبر داد:
ارجاع قانون واردات خودرو 

به قوه قضاییه درصورت عدم اجرا 
عضــو کمیســیون 
صنایع و معادن مجلس 
تاکید کرد: متاســفانه 
کمیسیون مجبور است 
در صورت اجرا نشــدن 

قانون واردات خودرو، قانون را به دلیل اجرا نشــدن 
به قوه قضاییه ارسال کند.  به گزارش ایلنا، حجت الله 
فیروزی با تاکید اینکه به باور من حل مشکل خودرو 
باید امروز در اولویت دولت باشد، گفت: گلایه ما در 
مجلس این است که دولت خود لایحه واردات خودرو 
را ارائه کرده و مجلس هم براســاس نظر دولت این 
لایحه را تصویب کرده و همه محدودیت ها بر ســر 
راه واردات رفع شده اســت. در موضوع تامین ارز از 
هر منبعی که قرار است تامین شود خود دولت باید 

شرایط تامین آن را فراهم کند.
    

رئیس انجمن مراکز اسقاط:
اسقاط خودرو 

80   درصد کاهش داشت
رئیــس انجمن مراکز 
اســقاط و بازیافــت 
خودروهای فرســوده، 
گفت: افراد خودروهای 
فرســوده خود را تحویل 

مراکز اســقاط نمی دهند یا مراکز خودروهای خود 
را اســقاط نمی کنند و همین امر باعث کاهش ۸۰ 
درصدی اسقاط خودرو در ســه ماهه گذشته شده 
است. به گزارش ایســنا، محمود مشهدی شریف، 
افزود: تاخیر هشت ماهه دولت در تدوین آیین نامه از 
رده خارج کردن خودروهای فرسوده سبب شد ستاد 
نوسازی ناوگان به هدف اســقاط ۱۰۰ هزار خودرو 
نرسد. وی ابراز امیدواری کرد در هفته جاری هیأت 
دولت پس از هشت ماه تاخیر در تصویب آیین نامه 

این موضوع را تصویب و ابلاغ کند.
    

یک مقام ارزی اعلام کرد:
حذف دلار از سبد ارزهای مسافرتی 

به کشورهای همسایه
مدیــر عامــل مرکز 
مبادله ارز و طلای ایران 
با تاکیــد براینکه دلار از 
ســبد ارزهای مسافرتی 
به کشــورهای همسایه 

حذف می شــود،گفت: برنامه ریزی کرده ایم که ارز 
کشورهای همسایه یا مقصد را در اختیار مسافرین 
ایرانی قرار دهیم. به گزارش تسنیم، علی سعیدی 
افزود: اگر بتوانیم از ابتدا به مســافر ایرانی اسکناس 
کشور مقصد را بدهیم، برای ایشان راحت تر خواهد 
بود؛ چرا که اگر دلار یا یورو تحویل دهیم باید دو بار 
هزینه تسعیر بپردازند که با این اقدام هزینه های آنها 

را کاهش می دهیم.

در حالی که فعالان بازار مسکن دائما 
از چالش های این حــوزه گلایه دارند و 
مشاهده ها حاکی از رکود شدید در این 
بازار است، بانک مرکزی آمارهایی درباره 
قیمت و حجم معاملات منتشر کرده که 
برخی از خبرگزاری هــای دولتی آن را 

نویدبخش ارزیابی کرده اند.
تازه ترین گزارش بانــک مرکزی از 
تغییرات قیمت مســکن در شهر تهران 
نشان می دهد؛ متوسط قیمت یک متر 
مربع بنای واحد مســکونی معامله شده 
در تهران در آذر مــاه ۱4۰2 به 74۰.9 
میلیون ریال رســید که نســبت به ماه 
قبل 2.2 درصد کاهش نشــان می دهد. 
به گزارش تسنیم، بانک مرکزی تاکید 
دارد: این رشد منفی در آذر ماه در تداوم 
روند نزولی این مولفه از تیرماه سال جاری 
بوده اســت که این امر حاکی از برقراری 
آرامش نسبی در بازار معاملات مسکن 
شــهر تهران به دنبال برقراری ثبات در 
بازار ارز و سایر دارایی ها در طول ماه های 
اخیر و نیز بواسطه برنامه های در دست 
انجام دولت درخصوص ساخت و عرضه 

مسکن در سطح کشور اســت. اما آمار 
مهمتر در این گــزارش، مربوط به حجم 
معاملات است. گزارش حجم معاملات 
مسکن در شهر تهران نسبت به ماه قبل 
معادل ۱.2 درصد کاهش نشان می دهد 
و از مجموع 22 منطقه شهر تهران، ۱4 
منطقه رشد قیمتی ماهانه منفی را تجربه 
کرده اند. این وضعیت می تواند نشــانگر 
بروز افت های شدیدتر قیمت مسکن در 

ماه های آتی باشد.

وعده کاهش   قیمت   واحدهای  
مسکن    نهضت   ملی

رئیس بنیاد مسکن با اشاره به این که 
قیمت ســاخت واحدهای نهضت ملی 
مسکن، قیمت تمام شــده است،  گفت:  
در موضوع مصالح ســاختمانی بیشتر 

می توانیم قیمت را کاهش دهیم.
غلامرضــا صالحــی در گفت وگو با 
تسنیم با یادآوری این که عملیات اجرایی 
37۱ هزار واحد مسکن روستایی در قالب 
پروژه های نهضت ملی مسکن آغاز شده، 
اظهار کرد:  از این تعداد تا امروز ســاخت 

۱92 هزار واحد به اتمام رسیده است.
او با اشاره به این که خیلی از پروژه های 
بنیاد مسکن در اســتان ها در پیشرفت 
فیزیکی حدود 95 درصد هســتند و تا 

پایان سال جاری تعداد قابل توجهی واحد 
افتتاح می شود، تاکید کرد:  قیمت ساخت 
عمدتاً در نهضت ملی مسکن  قیمت تمام 
شده است. باتوجه به این که مجموعه بنیاد 
مسکن واحدهای مسکن را می سازد در 
موضوع تامین مصالح ساختمانی بیشتر 
می توانیم قیمت هــا را کاهش دهیم. با 
توجه به این که به صورت عمده مصالح 
خریداری می شــود فکر می کنم نهایتاً 
اتفاقی که می افتد به نفع مردم اســت و 
قیمت، قیمت تمام شده است و ما سعی 

می کنیم امانتداری کنیم.

تکذیب   اخذ   مالیات   از   مستاجران 
البته کاهش قیمت و معاملات تنها 
اخبار ایــن روزهای بازار مســکن نبود. 
خبری تحت عنــوان اخــذ مالیات از 
مستاجران منتشر و به سرعت تکذیب 
شد به طوری که ســازمان امور مالیاتی 
اعلام کرد: »خبرهای منتشره در فضای 
مجازی مبنی بر اینکه طبق لایحه بودجه 
سال ۱4۰2 اجاره نشین ها هم باید معادل 

هفت متر مربع از یــک آپارتمان 
مالیات پرداخــت کنند، به 
هیچ عنوان صحت نداشته و 

از اساس کذب و غیر واقعی 
ســت و این گونه اخبار 

هدفی جز تشویش اذهان عمومی ندارد.«
همان گونه که اشــاره شــد، بررسی 
لایحه بودجه سال آینده نشان می دهد 
قرار نیست دولت به طور مستقیم مالیاتی 
منحصرا از مستاجران اخذ کند؛ با این حال 
اما نگاهی به پایه های مالیاتی موجود در 
لایحه نشان می دهد مستاجران به طور 
غیرمســتقیم تحت تاثیر انواع پایه های 
مالیاتی هستند. در ادامه نگاهی خواهیم 
داشت به اینکه مالیات های بودجه سال 
آینده چگونه مســتاجران را تحت تاثیر 

قرار می دهد؟

شاهد   آمارسازی ها 
در  نهادهای   رسمی   هستیم 

یک کارشــناس حوزه مســکن در 
گفت وگو با »توســعه ایرانــی« درباره 
آمارهای رســمی بخش مسکن عنوان 
کرد که آمارهای بانــک مرکزی و مرکز 
ملی آمار ایران را حتی مشــاوران املاک 

هم قبول ندارند.
مجید گــودرزی درباره ایــن آمارها 
افزود: شاهد آمارســازی ها در نهادهای 
رسمی هســتیم. مرکز آمار ایران و بانک 
مرکزی آمار غیرواقعی از بازار مسکن ارائه 
می  دهند و همین امر تشویش را در بازار 

بیشتر می کند.
او تاکید کرد که ایــن آمارها خود به 
نیت جلوگیری از افزایش قیمت است و 
چون این آمارها رسمی و مورد استفاده 
سیاستگذاران اســت، باعث انحراف در 

سیاستگذاری می شود.
این کارشناس اقتصاد مسکن درباره 
آمار کاهش معاملات مســکن در تهران 
بیان کرد: همین اکنون در مناطق یک، دو 
و پنج تهران برخی فروشندگان حاضرند 
ملــک خــود را تا 3۰ 
درصد زیر قیمت 
 ، شنـــد و بفـر
امــا به علـــت 
تــورم انتظاری، 
خریــداری وجود 

ندارد.

گودرزی یادآور شد: دو سال گذشته 
هم چنین بود. اتحادیه مشاوران املاک 
کشــور اعلام کرد که ۱5 درصد کاهش 
در قراردادها داشــتیم، ولی این دو نهاد 
رسمی اقدام به انتشار آماری دروغ مبنی 
بر افزایش 4 درصدی معاملات مســکن 

کردند یعنی با ۱9 درصد اختلاف!

60   درصد   قیمت   مسکن،
زمین   است

این کارشــناس حوزه مســکن در 
واکنش به ادعای کاهش قیمت مسکن با 
کاهش قیمت مصالح اظهار کرد: ۶۰ درصد 
قیمت مسکن زمین است یعنی اینکه این 
کمبودها عمدی و برنامه ریزی شده و برای 

ایجاد نارضایتی است.
گودرزی ادامه داد: ما یکی از کشورهای 
پهناور دنیا هســتیم و در بخش مسکن 
ظرفیت های فوق العاده عظیمی داریم. 
اگر حتی یک درصد زمین های کشور به 
ساخت وساز اختصاص پیدا کند می توان 

به حل مشکل مسکن امیدوار بود.
او تصریــح کــرد: در بخــش زمین 
کمبــودی نداریم. برخی کشــورها که 
حتی دارای زمین  کمتری نســبت به ما 
هستند، با مدیریت درست، مشکلی در 

این زمینه ندارند.
این کارشــناس اقتصاد مســکن، 
چالش اصلی حوزه مســکن در ایران را 
مدیریت دانســت و گفت: مسکن به یک 
خوان نعمتی تبدیل شــده است زیرا که 
قیمت گذاری رها شده و قانون نابسامان 
است. با این اوضاع قیمت ها واقعی نیست 
 و می بینیم از ظرفیت های عظیم کشور 

استفاده ای نمی شود.

گودرزی به سرمایه گذاری بیش از حد 
در این حوزه اشاره کرد و افزود: متاسفانه 
یک انحراف بزرگی در ســرمایه گذاری 
ایرانیان و مدیریت سرمایه گذاری اتفاق 
افتاده که در کشــور بحران ایجاد کرده 
اســت. او بیان کرد: بخش مسکن متورم 
شده است و به دلیل جذابیت های کاذبی 
که دارد، بخش بزرگی از ســرمایه های 
کشور جذب بازار مســکن شده و حتی 
بخش های مولد اقتصاد هم به علت اینکه 
توان رقابت با بخش مسکن را ندارند، دچار 

چالش شده اند.
این کارشــناس بازار مسکن تأکید 
کرد: حــدود4۰ درصــد از دارایی های 
کشــور بــا ارزش افــزوده صفــر در 
مسکن سرمایه گذاری می شــود و این 
سرمایه گذاری اقتصاد ما را فلج کرده است.

اخذ   مالیات   از  مالک، 
منطقی تر   است  تا    مستأجر

گــودرزی دربــاره اخذ مالیــات از 
مســتاجران اظهار کــرد: مــا از نظام 
مالیاتی کشور و از ســازمان امور مالیاتی 
گلایه داریــم. چرا از عقــد قراردادهای 
 اجاره 9 درصد مالیات بــر ارزش افزوده 

اخذ می شود؟
او تاکید کرد: شــاید برای مالکان این 
رقم قابل قبول باشد زیرا اجاره برای آنها 
درآمد محسوب می شود اما چرا باید این 
9 درصد از مستاجر کسب شود که ۱۰۰ 
درصد ماهیت هزینــه ای دارد؟ چنین 

کاری غیرمنصفانه است.

کارشناس مسکن در گفت وگو با »توسعه ایرانی« و با اشاره به  معاملات و تحولات جدید بازار:

آمارهای رسمی حتی مورد استفاده مشاوران املاک هم نیست
کارشناس بازار مسکن: 
چرا از عقد قراردادهای 
اجاره ۹ درصد مالیات بر 

ارزش افزوده اخذ می شود؟ 
شاید برای مالکان این رقم 
قابل قبول باشد زیرا اجاره 
برای آنها درآمد محسوب 

می شود اما چرا باید این 
۹ درصد از مستاجر کسب 
شود که 100درصد ماهیت 

هزینه ای دارد؟ چنین کاری 
غیرمنصفانه است

مجید گودرزی، در گفت وگو با 
»توسعه ایرانی«: درحالی که 

آمارهای بانک مرکزی و 
مرکز ملی آمار ایران را حتی 

مشاوران املاک هم قبول 
ندارند؛ چون این آمارها رسمی 
و مورد استفاده سیاستگذاران 

است، باعث انحراف در 
سیاستگذاری می شود

در روز های اخیر خبر افزایش 25 درصدی مالیات طلا جنجال ها و نگرانی های زیادی 
را برای طلافروشان و مردم به همراه داشته است. این واکنش تا آنجا بود که رئیس اتحادیه 
طلا و جواهر تهران از کاهش تقاضا در بازار طلا خبر داد. حالا اگرچه سازمان امور مالیاتی 
کشور این خبر را تکذیب کرده و اعلام می کند که مالیات خرید طلا تغییری نداشته و صرفا 
قرار است که خرید و فروش در سامانه مودیان مالیاتی ثبت شود، اما سایه بی اعتمادی به 
این قانون جدید همچنان برقرار مانده و به نظر می رسد بازار طلا را که از ابتدای امسال در 

رکود به سر می برد بیش از پیش با مشکل مواجه کند.
به گزارش اقتصاد 24، از اول دی ۱4۰2 فروشندگان مصنوعات طلا و پلاتین مکلف 
شده اند به سامانه مودیان مالیاتی متصل شوند و صورت حساب های خرید و فروش طلا 
و جواهر را در این سامانه بارگذاری کنند، سامانه ای که قرار است موجب شفافیت بیشتر 
در معاملات طلا شده و ابزاری باشد تا از فرار های مالیاتی جلوگیری به عمل آورد. اما چه 
می شود که حتی مصرف کنندگان خرد طلا نیز با اعلام این نوع از اخبار به تکاپو افتاده، از 

ثبت اطلاعاتشان در هنگام خرید ابراز نگرانی کرده، بازار را ترک و امنیت خود را در خطر 
می بینند؟ گفتنی است، صنف طلافروشان از بابت فرار مالیاتی همواره در مظان اتهام 
بوده  است. مالیات سرانه پرداختی این صنف به دلیل نبود سامانه ای که معاملات آن ها را 

شفاف کند،  در سال جاری کمتر از ۱۱  میلیون تومان 
بوده است. اجرای کامل ســامانه مؤدیان از ابتدای 
دی ماه کمک می کند با اتصال به ســامانه مؤدیان و 
شفافیت در بخش اجرت و سود طلافروشان، طبق 
 قانون مصوب مجلس، اجرت ساخت و سود فروشنده 

شفاف شود.
این وضعیت در حالی اســت که همزمان فشار 
مالیاتی بر افراد عادی جامعه از کارگر تا کارمندان و... 
هر سال زیادتر می شود. به همین دلیل است که نسبت 
به هر گونه اقدامی که به رصد بیشتر آنان منجر می شود 
واکنش نشان می دهند و گاه تلاش دارند تا خود را از 
تیررس نگاه سیاستگذار دور نگه دارند.  بی اعتمادی 
مصرف کنندگان برای خرید طلا را نیز شاید بتوان به 

شرایط تورمی کشور مرتبط دانست.

 مصرف کنندگان خرد نیز نگرانند

تلاطم بازار طلا در واکنش به قانون مالیاتی جدید

گزارش

هرچند خبر امضای توافق نامه تجارت آزاد میان ایران و اوراسیا نوید توسعه 
تجارت خارجی ایران را با کشورهای این منطقه به ویژه روسیه می دهد، اما 
بنا بر گفته صادرکنندگان ایرانی که از مرزهای شمالی کشور صادرات انجام 
می دهند زیرساخت  های صادراتی در این مرزها به قدری ضعیف است که 

حتی برای حجم کنونی تجارت نیز کافی نیست.
به گزارش ایلنا، زیر پوست صادرات ایران به روسیه که پیشینه ای طولانی 
دارد، مشکلات بسیاری نهفته و بیم آن وجود دارد که تسهیل جریان تجارت 
در پی به صفر رسیدن تعرفه تجارت بین دو کشور بدون اینکه این مشکلات 
حل شده باشد به وقوع بحران در مسیر تجارت بینجامد. یکی از شواهد حاکی 
از وجود این مشکلات صف کامیون هایی است که در مرزهای آستارا و بیله سوار 
مدت هاست شکل گرفته و موجبات زیان دهی تاجران و افزایش هزینه های 

تجارت را برای آنها فراهم آورده است.
در همین خصوص نایب رییس اتاق مشترک ایران و آذربایجان در گفتگو 

با این خبرگزاری تاکید کرد: به باور من موضوعات سیاسی بر تجارت ایران 
سایه انداخته و برای رفع مشــکلات نیاز به ورود وزارت خارجه است. علاوه 
بر اینها زیرساخت ها نیز برای توســعه صادرات باید فراهم شود، پل مرزی 
آستارا به جمهوری آذربایجان 7۰ ســال قدمت دارد و این تنها یک نمونه 

از ضعف زیرساخت هاســت. مهران فکری تصریح کرد: در چنین شرایطی 
صادرکنندگان در بازگشت ارز حاصل از صادرات در فشار هستند، در حالی که 
تفاوت بالای نرخ ارز در سامانه نیما و بازار آزاد به کاهش حاشیه سود بازرگانان 
انجامیده است؛ تا وقتی که این مشکلات حل نشود نمی توان به رشد چشمگیر 

صادرات امیدوار بود.

معطل شدن کامیون ها به فساد کالای تجاری می انجامد
عضو هیئت رئیسه اتاق بازرگانی گیلان نیز در گفتگو با ایلنا بیان کرد: 
مسئولان دولتی در تصمیماتی که برای تجارت خارجی ایران از جمله تجارت 
با اوراسیا می گیرند، فراموش می کنند صاحبان کسب و کارهای تجاری چه 
کسانی هستند و چه نظری در توسعه تجارت خارجی ایران دارند، این در حالی 

است که خود آنها اطلاع کامل از شرایط تجارت خارجی ایران ندارند.
فرنگیز رحمانی تاکید کرد: صف کامیون هایی که در مرزها شکل گرفته 
شاهدی بر همین ناآگاهی از شرایط موجود است. کامیون ها در حالی گاه تا 
دو هفته معطل عبور از مرز می شوند که بار آنها فاسدشدنی است و فساد آنها 
به متضرر شدن تاجر می انجامد. گاه عبور کامیون ها به دلیل مسائل پیش پا 
افتاده مانند خراب شدن تجهیزات تا چندین ساعت متوقف می شود و در این 

بین تنها تاجر است که به دلیل معطلی بار خسارت می بیند.  

به دلیل ضعف زیرساخت  های صادراتی صورت می گیرد؛

معطلی ۱۷ روزه کامیون ها در مرز ایران و آذربایجان

گزارش

رامتین موثق

 )اصلاحی (رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی
شناسه آگهی: 1629557 م الف: 1920

برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مســتقر در ثبت اسناد و املاک شهرستان 
سنندج تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وسیله 
مشخصات املاک در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع عموم آگهی میگرد در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا مدت 
دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی 
اخذ و تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول و گواهی اخذ تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور وعدم وصول اعتراض سند مالکیت طبق مقررات صادر خواهد شد صدور 

سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست .
۱- ششدانگ یک باب خانه بنام خانم بدیعه پروین فرزند صدیق صادره مریوان به 
مســاحت ششدانگ ۱3۵/4۵ متر مربع تحت پلاک ۱6۹۰ فرعی از ۱6۱ فرعی از 
۱3۲۸ اصلی بخش یک منطقه ۲ سنندج انتقالی برابر سند قطعی شماره 64۵۵۸ 

مورخ ۱3۹6/۹/۸ دفتر ۲۱ سنندج
 اداره ثبت منطقه دو سنندج

آگهی دعوت به افراز
نظر به این که  آقای محمد مرادی ســراب میرزا  اصالتــا از طرف خود  برابر 
درخواســت وارده بشماره 4۵۵۸ مورخه ۱4۰۲/۸/۲4 مبنی بر افراز سهمی  
خود از پلاک از ۲7۵7 اصلی بخش 3 سنندج روستای فرجه از محل ، را به علت 
معلوم نبودن اقامتگاه سایر شرکاء از طریق صدور آگهی نموده  لذا بدینوسیله 
به استناد ماده 6 آئین نامه قانون افراز و فروش املاک مشاع به اشخاصی که 
در پلاک مزبور ذینفع هســتند اعلام میدارد  که افراز سهمی خواهان از پلاک 
مرقوم  در مورخه ۱4۰۲/۱۰/۱۸روزدوشــنبه ساعت ۱۰:3۰ صبح در محل 
وقوع ملک مزبور به عمل خواهد آمد  کلیه افراد ذینفع میتوانند در تاریخ ذکر 
شده در محل حضور به هم رسانند  عدم حضور آنان مانع از انجام عملیات افراز 
نخواهد بود این آگهی مطابق ماده ۱7 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی لازم 
الاجرا به کلیه افراد ذینفع در آن پلاک ابلاغ و فقط در یک نوبت انتشار می یابد.

م/الف:۱۹۲3                              رئیس ثبت ناحیه ۱ سنندج – بهنام قباد
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گزارش

امروز نکته قابل توجه در فرایند و مدل حرکت 
فولاد مبارکــه آموخته های ارزیابی اســت که 
می تواند بیشــتر و بهتر از گذشته ما را در تحقق 
راهبرد یادگیری ســازمانی و پیشرفت و تعالی 
یاری کند. در این راستا با برنامه ریزی همه جانبه 
برای خلق آینده بهتر، با همراهی همه ذی نفعان، 

تلاشمان را مضاعف خواهیم کرد.
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل فولاد مبارکه، 
در جلسه اختتامیه ارزیابی تعالی سازمانی این 
شرکت که روز پنج شنبه ســی ام آذرماه برگزار 
شد، با بیان مطلب فوق، ضمن قدردانی از زحمات 
اعضای تیم ارزیابی و مشارکت و همراهی کارکنان 
شرکت در این فرایند گفت: ارزیابی انجام  شده و 
نگاه واقع بینانه تیم ارزیابی فرصت های بهتری 
را برای یادگیــری و تعالی فراهم آورده اســت. 
امیدواریم بتوانیم با به کارگیری یافته های تیم 
ارزیابی در مســیر تعالی هرچه بیشتر سازمان 

گام برداریم.

سازمان متعالی باید رهبرانی الگو 
داشته باشد 

وی تصریح کرد: وقتی صحبت از الگوی ملی 
بنگاه داری است، مهم ترین مؤلفه تأثیرگذار الگو 
بودن رهبران سازمان است. سازمان متعالی باید 
رهبرانی الگو داشته باشــد تا بتوانند سازمان را 
به عنوان یک الگو به جامعه معرفی کنند و به طور 
مشخص، امروز ما بر تحقق این راهبرد در فولاد 

مبارکه تمرکز کرده ایم.
 مدیرعامل فولاد مبارکه گفــت: در جریان 
انجام ارزیابی، سازمان به انسجام و زبان مشترک 
می رســد و در مســیر تحقق اهداف به همدلی 
مضاعفی دست می یابد و پس از آن این رفتارها 
را به فرهنگ کاری و ســازمانی مبدل می کند. 
خوشــبختانه بازخوردهایی که از همکاران در 
جریان برگزاری فرایند ارزیابی گرفتیم حاکی 
از آن است که این راهبردها بحمدالله در سازمان 

اجرا شده است.

هدف از حضور در فرایند ارزیابی
 ایجاد انگیزش و آموزش است

وی عنوان کرد: فارغ از نتایج ارزیابی، از یک سو، 
دفاع منسجم و سازمان یافته  از رویکردها و اهداف 
سازمان در طول یک هفته انجام فرایند ارزیابی و 
از سوی دیگر، در کنار هم بودن برای رسیدن به 
یک هدف مشترک و ایجاد انگیزش و آموزش را 
می توان اهداف اصلی ما از حضور در فرایند ارزیابی 
دانست که بسیار ارزشمند است و به نظر می رسد 
با توجه به گزارش های واصله تا حدود زیادی در 

مسیر تحقق این هدف به توفیق رسیده ایم.
طیب نیا خاطرنشــان کرد: شــرکت کردن 
در فرایند جایزه نشــان می دهــد در جایگاهی 
قرار داریم. اینکه یک تیم حرفــه ای، با ملاک و 
معیارهای فراملی، نقاط قوت و قابل بهبود سازمان 
را بررسی می کند، مسلماً در تعالی سازمان مؤثر 

است. گزارش ارزیابان محترم نیز نشان می دهد 
فولاد مبارکه در ایجاد شورونشــاط در جامعه، 
نقش مهمی داشــته و این نکته ای است که ما 
به درستی طی یکی دو سال اخیر با قوت در دستور 
کار خود قرار داده ایم و اساساً یکی از رسالت های 
خودمان را تزریق امید و نشاط به جامعه تعریف 

کرده و آن را مورد تأکید قرار داده ایم.
وی در همین زمینه خاطرنشــان کرد: باید 
با همــت و تــلاش مضاعف به دســتاوردهای 
ارزشمندتری برای کشور دست یابیم و در پی آن، 
اتفاقات خوبی را که در مجموعه حاصل می شود 

به جامعه منتقل کنیم.
طیب نیا با اشاره به بازدید مسئولان و اقشار 
مختلف کشــور از فولاد مبارکه گفت: نگاه افراد 
قبل از حضور در فولاد مبارکه نســبت به بعد از 

بازدید از این دستاورد ارزشمند صنعتی کشور به 
شکل قابل ملاحظه ای متفاوت است؛ تاجایی که 
بازدیدکنندگان خود را به عنوان سفیری برای 

اطلاع رسانی این دستاوردها مسئول می دانند.

ارزیابی شرکت فولاد مبارکه 
با برگزاری 35 جلسه

در ابتدای جلســه، محمــد ناظمی، معاون 
تکنولوژی شرکت، ضمن تشکر از تمامی همکاران 
بابت مشــارکت در ارزیابی ایــن دوره، به ارائه 
گزارشی از فرایند ارزیابی پرداخت و خاطرنشان 
کرد ارزیابی شرکت فولاد مبارکه توسط 6 نفر از 
ارزیابان مجرب سازمان مدیریت صنعتی ایران 
از تاریخ 26 تا 30 آذرماه با برگزاری 35 جلسه و 
با مشارکت کارکنان بخش های مختلف سازمان 
انجام شد. در طی این ارزیابی، علاوه بر خطوط 

تولیدی شرکت، از مهم ترین پروژه های عملیاتی 
شرکت، نظیر نورد گرم شماره 2 و نیروگاه 900 
مگاواتی ســیکل F، مراکز نوآوری شــرکت در 
دانشگاه صنعتی اصفهان، برخی پروژه های در 
حال ایجاد با همراهی شرکت های دانش بنیان و 

ورزشگاه نقش جهان بازدید شد.

داوود ادایی، ارزیاب ارشد جایزه ملی تعالی 
سازمانی: در فولاد مبارکه هنر مدیریتی بر 

منابع و دارایی ها غلبه کرده است
صمیمانه از تمامــی تلاش ها، همکاری ها و 
همراهی های مدیران و کارکنان فولاد مبارکه با 

تیم ارزیاب در جریان انجام ارزیابی سپاسگزارم.
شــرکت فولاد مبارکه بــرای ارزیابی خود، 
حدود 9 ماه است که در این فرایند قرار گرفته و 
خود را تجهیز کرده است. تلاش کردیم که این 
ارزیابی در شــأن شــرکت بزرگ فولاد مبارکه 
انجام شود و یافته های تیم ارزیابی بتواند شرکت 
را در برداشتن گامی بلندتر به سوی تعالی بیشتر 

رهنمون باشد.
در جریان بازدید از فولاد مبارکه مشــاهده 
کردیم که به واقع هنر مدیریتی بر منابع و دارایی ها 
غلبه کرده اســت. غلبه هنر مدیریتی بر منابع، 
سطح بلوغ سازمانی را نشان می دهد و یک قابلیت 

فراتر از تصور ایجاد می کند.

خلق آینده بهتر برای مدیران و کارکنان
 به یک دغدغه مبدل شده است

در این دوره، ســبک ارزیابی فولاد مبارکه از 
سوی تیم ارزیابی با ســایر ادوار متفاوت در نظر 
گرفته شــده بود و طی آن، حرکت سازمان در 
مسیر سند چشم انداز نسبت به سایر موارد، بیشتر 
مورد پیگیری و واکاوی قــرار گرفت و درنهایت 
به یک گزارش اســتراتژیک منجر شد. در فولاد 
مبارکه افراد و استعدادهای فراوانی وجود دارند 
که با مفاهیم بنیادیــن و روز دنیا در حوزه تعالی 
آشنا هستند و فعالیت های منحصربه فردی را در 

این زمینه شروع کرده اند.
به طورکلی، سبک رهبری در فولاد مبارکه 
به گونه ای است که همدلی، روحیه یادگیری در 
کمال تواضع، برنامه های قسمت های مختلف 
برای تحقق سند چشم انداز شرکت و باور همه 
مدیران و کارکنان به این راهبردها دارند و دغدغۀ 

خلق آینده بهتر برای کشور بسیار قابل لمس بود.
یکی دیگر از مهم ترین مواردی که در فولاد 
مبارکه دیده می شود این است که فولاد مبارکه 
با بزرگ تر شــدن خود مفاهیمی از قبیل تحول 
دیجیتال، معماری ســازمانی، مدیریت دانش، 
زیســت بوم نوآوری و فناوری، استراتژی برند، 
تمرکز بر تولید محصولات ویژه با ارزش افزوده 
بیشتر، خروج از اســتراتژی تولید محصولات 
تجــاری و تغییــر در مفاهیــم و پارادایم های 
مشتری مداری، سرمایه گذاری های خطرپذیر، 
افزایش نشــاط در ســازمان و امیدآفرینی در 
جامعه را تعریف کرده اســت. اینکــه در فولاد 
مبارکه بســیاری از امور بر اساس مطالعات روز 
دنیا و با استفاده از مقاله های به روز جهانی مطرح و 
عملیاتی می شود بسیار ارزشمند است و همه این 
موارد می تواند زمینه پیشــرفت تصاعدی برای 

فولاد مبارکه ایجاد کند.
فولاد مبارکه در خصوص چالش های پیش 
روی خــود و به طورکلی صنعت فولاد کشــور 
ازجمله حمل ونقل، مواد اولیه، برق، گاز و آب نیز 

حرکت های خوبی داشته و دارد.

 ویژگی بارز فولاد مبارکه قابلیت مدیریت 
اجرایی این شرکت است

از دیگر مهم ترین ویژگی های بارز فولاد مبارکه 
قابلیت مدیریت اجرایی این شرکت است؛ به این 
معنی که در استفاده حداکثری از منابع موجود 
و تحقق و اجرای ایده های خود بســیار موفق و 
هوشمندانه عمل کرده اند و بسیاری از ایده های 
خود را در مدت زمان قابل قبول به عمل و نتیجه 

منتج کرده اند.
با ورود به رویکردها و اقدامات فولاد مبارکه 
در همــه حوزه هــا متوجه می شــویم که این 
شرکت کاملًا متعهدانه در قبال جامعه احساس 
مسئولیت می کند. اقداماتی نظیر سرمایه گذاری 
در خودتأمینی تجهیزات و مــواد اولیه، تأمین 
برق و گاز و احداث نیروگاه ها و مشــارکت مؤثر 
در تأمین آب صنعت اســتان، همه و همه گواه 

مسئولیت پذیری این شرکت است.

امروز فولاد مبارکه به عنوان چشم وچراغ 
صنعت کشور شناخته می شود

این ارزیابی ها فضای تعالی را در درون سازمان 

ایجاد می کند و این امــر به بهبود فضای رقابتی 
سازمان کمک می کند و فضای رقابتی خودبه خود 

به پیشرفت سازمان کمک می کند.
انجام ارزیابی در فولاد مبارکه از منظری دیگر 
نیز قابل توجــه و اهمیت اســت. در این فرایند، 
یادگیری نیز به عنوان یکی دیگر از دستاوردهای 
ارزیابی برای سازمان محقق می شود. کاری که 
فولاد مبارکه طی ۱۴ سال حضور در جایزه تعالی 
ســازمانی و به ویژه در چند روز اخیر به خوبی به 
انجام رسانده و همین اقدامات شرایطی فراهم 
کرده که امروز فولاد مبارکه چشم وچراغ صنعت 

کشور شناخته  شود.
با همتی که نزد مدیران ارشد و کارکنان فولاد 
مبارکه می بینیم، قطعاً آینده درخشان تری برای 
این شرکت متصوریم. فولاد مبارکه یک تجربه 
متفاوت در سبک و هنر مدیریت و یادگیری در 
کشور است و می تواند این سبک ها و هنرها را به 

رخ سایر صنایع کشور بکشد.

منوچهری، ارزیاب ارشد جایزه ملی تعالی 
سازمانی: فولاد مبارکه لوکوموتیو کِشنده 

سازمان های پیرامونی خود است
طی چند روز اخیــر که فراینــد ارزیابی در 
فولاد مبارکه اجرا می شــد، من نیــز به همراه 
ســایر همکاران این فرصت را داشــتم که در 
بزرگ ترین کارخانه فولادســازی کشور حاضر 
شــوم و فرایندهای این کارخانه را مورد ارزیابی 
قرار دهم. اگرچه فولاد مبارکه به طور مســتمر 
و متواضعانــه در ادوار مختلف این جایزه حضور 
داشته و تاکنون ۴ بار نیز به دریافت تندیس زرین 
نائل شده، اما هیچ گاه در روند تعالی متوقف نشده 
است. خوشبختانه روند موفقیت آمیز و شوق به 
یادگیری و تعالی به خوبی نزد تک تک کارکنان 

این شرکت قابل ملاحظه است.
حضور فولاد مبارکه در ادوار مختلف جایزه 
بسیار هوشــمندانه بوده اســت، زیرا بسیاری 
از شرکت ها با کســب اولین موفقیت ها و اخذ 
نخستین لوح های افتخار و ثبت آن ها در جایزه 
تعالی اقناع می شوند؛ اما در فولاد مبارکه این گونه 
نیســت و کارکنان این شــرکت به ویژه فعالان 
حاضر در فرایند ارزیابی تلاش می کنند همواره 
اثربخش باشند و یادگیری را در دستور کار خود 

داشته باشند.

مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه ارزیابی تعالی سازمانی:

مهم ترین مؤلفه در سازمان متعالی، الگو بودن رهبران آن است
معاون تکنولوژی و توسعه شرکت فولاد 

هرمزگان در نخستین رویداد دانش آموزی 
حل مسئله:

حمایت از ایده های دانش آموزی، 
آینده سازی برای صنعت فولاد و 

کشور است 
معاون تکنولوژی و توسعه شرکت فولاد هرمزگان 
گفت: فولاد هرمزگان ســاز و کاری را برای تجاری 
کردن ایده های مطرح شده ایجاد کرده و با این اقدام، 

برای صنعت فولاد و کشور آینده سازی می کند.
علیرضا کاظمی در نخستین رویداد دانش آموزی 
حل مســئله صنعت بیان کرد: دنیای امروز صنعت 
با متغیرهای زیاد پیچیده شــده و تغییرات سریع 
نوآورانه و فناورانــه در آن رخ می دهد. به طوری که 
اداره صنعــت دیگر با راه حل هــای قدیمی ممکن 
نیســت. همچنین واژه های جدیدی در صنعت و 
مدیریت امروز به وجود آمده است که یکی از آن ها 

دوسوتوانی است.
وی افزود: شــرکت ها برای بقای خود به صورت 
پایدار در شرایط کسب و کار امروز باید به دو موضوع 
توجه کنند. موضوع اول این اســت که شــرکت ها 
باید بر بهره وری و بهره برداری خود تمرکز و تلاش 
کنند با بهبودهای مداوم بهــره وری را از تجهیزات 
و منابع موجود ببرند. موضوع دیگر دوســوتوانی یا 
اکتشاف و نوآوری بوده و بخشی است که در رویداد 

دانش آموزی بر آن تمرکز کرده ایم.
معاون تکنولوژی و توسعه شرکت فولاد هرمزگان 
خاطرنشان کرد: صنعت فولاد به دلیل بزرگ بودن 
ابعاد فعالیت ممکن است نتواند به تنهایی بر نوآوری 
متمرکز شود. از این رو فولاد نیازمند حضور گروه ها 
و شرکت های دانش بنیان در کنار خود برای حرکت 
رو به جلو اســت. فولاد هرمزگان برای اینکه بتواند 
بخش نوآوری را پوشــش دهد به موضوع نوآوری 
باز روی آورده است. این یعنی اینکه بر اکوسیستم 
نوآوری تکیه کند که بازیگرانی همچون دانشگاه ها، 
پارک علم و فناوری، صندوق های پژوهش و نوآوری 
دانشجویان و دانش پژوهان و حتی دانش آموزان دارد. 
فولاد هرمزگان با نگاه وسیع و بلندمدت به موضوع 
نوآوری دانش آموزی توجه می  کند و قطعاً این رویداد 
به فولاد هرمزگان کمک خواهد کرد و دانش آموزان 
می توانند بخشی از اکوسیستم نوآوری با یک رویکرد 

نوآورانه باشند.
کاظمی تصریح کرد: امروز شــاهد مطرح شدن 
ایده های خوبی از سوی دانش آموزان بودیم و امیدوار 
هستیم در قالب این رویداد و رویدادهای بعدی که 
فولاد هرمزگان از آن ها حمایت خواهد کرد، در گام 
نخست دانش آموزان خلاق و نوآور شناسایی و سپس 
هدایت شوند. در گام های بعدی شاهد این باشیم که 

ایده ها به صورت محصول و تجاری درآیند.
وی با تاکید بر لــزوم پیگیری ایده ها از ســوی 
دانش آموزان و متولیان، عنوان کرد: ممکن اســت 
برخی ایده ها در رتبه های پایین تر قرار گرفته باشند، 
اما پیگری و بهبود ایده موجب می شــود و بعدها به 
محصول تجاری تبدیل شــوند. از این رو، در دنیای 
امروز، پیگیری خورشید تابانی است که به زندگی و 
آینده می تابد. بنابراین دانش آموزان تنها نباید به این 
مرحله اکتفا کنند. بلکه باید پشتکار داشته باشند و 

ایده خود را تا مرحله آخر پیگری کنند.

معاون تکنولوژی و توسعه شرکت فولاد هرمزگان 
با اشاره به ایجاد ساز و کار حمایت از ایده ها از سوی 
فولاد هرمزگان، ابراز کرد: فولاد هرمزگان ســاز و 
کاری را برای تجاری کردن ایده های مطرح شده در 
رویدادهای مختلف ایجاد کرده است. در صورتی که 
ارتباط این رویداد با پارک علم و فناوری برقرار شود و 
جهاد دانشگاهی ایده ها را دنبال کند، فولاد هرمزگان 
به ایده هایی که پخته شده اند اهمیت خواهد داد و 
حمایت و سرمایه گذاری خواهد کرد. ضمن اینکه 
فولاد هرمزگان می تواند از طریق صندوق هایی که در 
اختیار دارد، به ویژه صندوق پژوهش و نوآوری استان 
هرمزگان و صندوق پژوهش و فناوری فولاد مبارکه 
از این ایده ها در مراحــل مختلف همچون پایلوت و 

تجاری شدن حمایت کند.
کاظمی در پایان گفت: دانش آموزان آینده سازان 
کشور هســتند و از طریق پرورش ایده های آن ها، 
آینده کشور ساخته می شــود. امیدوار هستیم این 
دانش آموزان بتوانند آینده درخشــانی را هم برای 

خود هم برای سربلندی کشور بسازند.

شرکت فولاد سنگان و دانشگاه فردوسی مشهد تفاهم نامه همکاری علمی و 
فنی امضا نمودند که طی آن شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان از پایان نامه های 

تحصیلات تکمیلی مرتبط با بخش صنعت و  معدن حمایت خواهد کرد.
علی امرایی مدیرعامل شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان، در دیدار با سرپرست 
دانشگاه فردوسی مشهد ضمن تبریک انتصاب مسعود میرزایی به ریاست دانشگاه، 
از آمادگی کامل شرکت فولاد سنگان برای همکاری و هم افزایی بیشتر با دانشگاه 
 فردوســی در موضوعات تحقیقاتی، پژوهشــی و فناوری مورد نیاز صنعت فولاد

 خبر داد.
به گزارش خبرنگار روابط عمومی فولاد ســنگان، امرایی در این دیدار عنوان 
داشت: هم افزایی و تعامل دانشگاه و صنعت می تواند بسیاری از چالش های بخش 
صنعت را مرتفع نماید و با اتکا به روحیه علمــی و جهادی می توان با برنامه ریزی 
دقیق و تعامل هر چه بیشتر و ارتباط ســازنده بین صنعت و دانشگاه زمینه رشد و 
توسعه علمی هر چه بیشتر استان خراسان رضوی و شمال شرق کشور را فراهم نمود 
که یقینا نتایج مطلوبی را برای بخش صنعت و معدن نیز به دنبال خواهد داشت. 

امرایی با مهم دانستن نگاه علمی به توسعه و پیشرفت به خصوص بخش صنعت، 
این حوزه را پتانسیل مهمی در منطقه دانست که با همکاریهای علمی و فنی، از یک 

سو به بارور شدن دانش و استعدادهای جوانان منطقه خواهد انجامید و از دیگر سو 
نیازهای بخش صنعت را مورد مطالعه قرار خواهد داد و برطرف می نماید.

مسعود میرزایی سرپرست دانشگاه فردوسی مشــهد ضمن تقدیر و تشکر از 
مدیرعامل شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان، نگاه توسعه گرا و اعتقاد به توانمندی 
های داخلی را از خصوصیات برجسته و مؤلفه های مهم در فولاد سنگان دانست و 
اظهار داشت: امیدواریم ضمن تعامل گسترده با بخش صنعت بتوانیم از ظرفیت 
عظیم علمی اساتید دانشگاه فردوسی، بخش بزرگی از نیازها این صنعت را مرتفع 

نماییم.
وی گفت: این مهم جز با باور به توانمندی های داخل و اســتعدادهای جوانان 
و دانشجویان کشــور و حمایت بخشــهای مرتبط و ذینفع محقق نخواهد شد. 
همچنین در این جلسه، تفاهم نامه حمایت از پایان نامه های تحصیلات تکمیلی 
که در راستای نیازهای تحقیقاتی و پژوهشــی فولاد سنگان تا سقف 20 میلیارد 
 ریال تعریف شود به امضای مدیرعامل فولاد سنگان و سرپرست دانشگاه فردوسی 

مشهد رسید.

گسترش همکاری های فولاد سنگان و دانشگاه فردوسی مشهد
خبر
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خبر فولاد

بنابر اعلام معاون بهره برداری فولاد مبارکه، 
از ابتدای سال جاری تا پایان آبان ماه، علی رغم 
همه محدودیت ها در حوزه های انرژی و مواد، 
میزان تولید کمّی و کیفی نواحی مختلف فولاد 

مبارکه فراتر از برنامه محقق شده است.
غلامرضا سلیمی، معاون بهره برداری فولاد 
مبارکــه، ضمن اعلام این خبــر تصریح کرد: 
شرکت فولاد مبارکه از فروردین تا پایان آذرماه 
سال ۱۴۰۲ در سایه الطاف الهی و با برنامه ریزی 
دقیق و همت کارکنان خود توانسته است در 
تولید آهن اسفنجی، فولاد خام، کلاف گرم و 
سرد فراتر از برنامه های ترسیم شده به اهداف 

تولید دست یابد.
وی گفــت: در بخش آهن اســفنجی در 
هشت ماهه منتهی با آبان ماه بالغ بر ۵ میلیون و 
۴۰۰ هزار تن آهن اسفنجی تولید شده است که 
نه تنها تحقق ۱۰۳ درصدی برنامه را به همراه 
داشته، بلکه از میزان تولید مدت مشابه سال 

قبل نیز فراتر رفته است.
ســلیمی در بخش دیگری از سخنان خود 
گفت: تولید تختال در بازه زمانی یادشــده با 
تحقق ۱۰۵ درصــدی برنامه ها از ۵ میلیون و 
۲۰۰ هزار تن فراتر رفته و در حوزه کلاف گرم 
نیز شاهد بالغ بر ۳.۷ میلیون تن تولید و تحقق 

۱۱۰ درصدی برنامه هستیم.

وی در ادامه افزود: در بخش کلاف سرد نیز با 
تحقق ۱۰۳ درصدی برنامه ها بالغ بر یک میلیون 
تن محصول تولید شده و توانسته ایم به اهداف از 

پیش تعیین شده  دست یابیم.
معاون بهره برداری فولاد مبارکه تصریح کرد: 
در سایر خطوط تولید فولاد مبارکه نیز نسبت 
به مدت مشابه سال قبل رشــد قابل توجهی 
داشته ایم و اگر در برخی موارد به ندرت شاهد 
عدم تحقق اهداف هســتیم، عمدتاً به دلیل 
محدودیت های انرژی و انجام عملیات توقف ها 

و انجام تعمیرات سالانه بوده است.
وی در ادامــه تصریــح کــرد: تمامــی 
موفقیت های کسب شده از ابتدای سال جاری 
تا پایان آذرمــاه، علی رغــم محدودیت های 
شــدید در حوزه انرژی به ویــژه کمبود برق 
قابل توجه در فصل تابستان میسر شده است. 
نکته حائز اهمیت این اســت که محدودیت 
برق امســال با به ســال های گذشــته کاملًا 
متفاوت و شــدیدتر بــود؛ به نحوی که هیچ 
سالی در شهریورماه همانند ســال ۱۴۰۲ با 
 محدودیت مصرف ۷۰ تــا ۸۰ درصدی برق 

مواجه نبودیم.
بنابر اظهارات سلیمی، اگرچه فولاد مبارکه 
در تابســتان از برنامه تولید عقــب افتاد؛ اما 
خوشــبختانه با تمهیدات اتخاذشده و تلاش 

همکاران در ماه های مهر و آبان، این افت تولید 
به نحو شایسته ای جبران شده است؛ تا جایی که 
اکنون هم از اهداف هشت ماهه و هم نسبت به 
مدت مشابه سال قبل در بخش تولید فولاد خام 

جلوتر هستیم.

رسیدن به عدد غرورآفرین
 ۹۲.۷۶ درصد در بخش کیفی محصولات

وی در ادامه تصریح کــرد: افزایش میزان 
تولید فولاد در فولاد مبارکه خوشــبختانه با 
افزایش و رشــد کیفی محصولات همراه بوده 
اســت و تا امروز که در آذرماه به سر می بریم، 
بازده کیفی محصولات شــرکت در بالاترین 
میزان خود قرار دارد و نســبت بــه برنامه نیز 
با رســیدن به عدد غرورآفرین ۹۲.۷۶ درصد 
رسیده ایم که نسبت به ماه ها و سال های اخیر 
بی سابقه بوده و در این حوزه نیز از هدف گذاری  

جلوتر هستیم.
معاون بهره برداری فولاد مبارکه کسب این 
افتخارات را حاکی از مدیریت و تلاش همکاران 
در خطوط مختلف تولید و پشتیبانی دانست 
و اذعان داشت: خوشبختانه در فولاد مبارکه 
به موازات رشــد تولید کمی به رشد کیفیت 
نیز توجه ویژه ای شــده و در این حوزه بهبود 

قابل توجهی را شاهد هستیم.

از دست رفتن فرصت تولید ۷00 هزار تن 
محصول به دلیل محدودیت مصرف برق

وی در خصوص محدودیت هایی که فولاد 
مبارکه با آن مواجه است گفت: متأسفانه فقط 
در شــرکت فولاد مبارکه محدودیت مصرف 
برق در ماه هــای خرداد تا شــهریور باعث از 
دست رفتن فرصت تولید ۶۲۰ هزار تن فولاد 
خام شده است؛ این در حالی است که در گروه 
فولاد مبارکه این عــدد از ۷۰۰ هزار تن فراتر 
رفت. نکته حائــز اهمیت این اســت که این 
میزان از دست رفتن تولید در کشور ما به اندازه 

کل تولید سالانه یک کارخانه یا پلنت هست.
سلیمی در همین زمینه گفت: در مجتمع 
فولاد ســبا نیز به دلیل همین محدودیت ها 
شاهد از دست رفتن تولید ۴۴ هزار تن کلاف 
گرم بودیم و در بخش آهن اســفنجی هم با 
بیش از ۱۰۰ هزار تن کاهــش تولید مواجه 
شدیم. اگرچه خوشبختانه این میزان کاهش ها 
همان گونه که اشــاره شــد با تلاش و همت 
همکاران و برنامه ریزی هــای بهینه جبران 

شده است.

محدودیت مصرف گاز
 از ۲0 آذرماه آغازشده

وی در ادامه سخنان خود به محدودیت های 

در نظر گرفته شده برای مصرف گاز در خطوط 
تولید فولاد مبارکه اشاره کرد و گفت: متأسفانه 
محدودیت مصــرف گاز از ۲۰ آذرمــاه آغاز 
شــده و می تواند تولید آهن اسفنجی و سایر 
بخش های شــرکت را تحت تأثیر قرار دهد. 
امیدواریم بتوانیم با تعاملات لازم با مسئولان 
اداره های گاز و سازمان برق این محدودیت ها را 
به گونه ای مدیریت کنیم که به تولید خدشه ای  

وارد نشود.

حفظ سهم 33 درصدی در تولید فولاد 
کشور و حفظ رتبه دهم جهانی

معاون بهره برداری فــولاد مبارکه عنوان 
کرد: به طورکلی همان گونه که اشــاره شد، 
تولید در هشت ماهه سال ۱۴۰۲ در گروه فولاد 
مبارکه از شــرایط مطلوبی برخوردار است و 
خوشــبختانه با تلاش هــای صورت گرفته و 
جبران کاهش تولیدها شرایطی فراهم شده 
که با سهم ۳۳ درصدی گروه فولاد مبارکه در 
تولید فولاد کشور، همچنان کشور عزیزمان 
ایران در رده دهم بزرگ ترین تولیدکنندگان 
فولاد جهان جایگاه خود را تثبیت نموده است.

بنابر اظهارات معــاون بهره برداری فولاد 
مبارکه، خوشبختانه این شرکت برای حصول 
این اهداف برنامه های بسیار خوبی تدوین کرده 
و در دست اجرا دارد. اگرچه محدودیت های 
موجــود در حوزه های انرژی مــواد و به ویژه 
حمل ونقــل ریلــی و جــاده ای و همچنین 
محدودیت های موجــود در حوزه های ارزی 
و بعضاً بخشــنامه های دســتوری می تواند 
بر روند تولید فولاد کشــور تأثیرگذار باشد، 
خوشــبختانه تاکنــون ایــن مشــکلات و 
محدودیت ها مدیریت  شده و توانسته ایم در 
ســایه الطاف الهی و زحماتی که همکاران در 
تمامی بخش های تولید پشــتیبانی و ستاد 
متحمل می شوند ازنظر کمّی و کیفی به رشد 

قابل قبولی دست یابیم.
 وی در خاتمــه ضمن قدردانــی از تلاش 
کارکنان اظهار امیدواری کرد: با برنامه ریزی 
بلندمدتی کــه فولاد مبارکــه در گروه خود 
تدارک دیده اســت هم بتواند جایگاه فولاد 
مبارکــه و به طورکلــی فولاد کشــور را بین 
تولیدکنندگان فولاد جهــان ارتقا دهد و هم 
برای ذی نفعان گروه فولاد مبارکه و کشــور، 

همچنان سودآوری را تضمین کند.

معاون بهره برداری فولاد مبارکه اعلام کرد:

تحققاهدافکمّیوکیفیتولیددرفولادمبارکهفراترازبرنامهها
معاون بهره برداری شرکت فولاد هرمزگان 

مطرح کرد: 
دست یابی به اهداف برنامه ریزی شده 

در واحد فولادسازی و ریخته گری 
مداوم فولاد هرمزگان 

معاون بهره برداری شرکت فولاد هرمزگان گفت: 
مهم ترین هدف واحد فولادســازی در سال جاری 
با توجه به افزایش محدودیت های انرژی، استمرار 
تولید و دست یابی به اهداف و برنامه های تعیین شده 
است که خوشبختانه تاکنون علاوه بر رسیدن به این 
هدف در مسیر دســت یابی به اهداف سالانه نیز در 

حال حرکت هستیم.
ســید اصغر مدنی در گفت وگو با خبرنگار روابط 
عمومی، با اشــاره به ثبت رکوردهــای متعدد در 
حوزه فولادســازی و ریخته گری مداوم، بیان کرد: 
خوشبختانه با تلاش و پشتکار جهادگونه، هماهنگی 
و همدلی در واحد فولادسازی توانستیم آبان ماه فولاد 
هرمزگان را پررکورد پشت سر بگذاریم. این رکوردها 
در آبان ماه در حالی رقم خوردند که شرکت تا اواخر 
شــهریورماه با محدودیت تأمین بــرق مواجه بود. 
در مهرماه نیز پروژه هایی جهت آماده ســازی واحد 
فولادسازی برای افزایش ظرفیت اجرا شد. بنابراین 
زمینه را برای افزایش قابل توجه تولید و رکوردشکنی 

در آبان ماه آماده کردیم.
وی با تشــریح رکوردهای ثبت شــده افزود: در 
آبان ماه رکوردهای روزانه و ماهانه شــامل رکورد 
تولید ماهانه تختــال، رکورد ماهانــه تعداد ذوب 
ریخته گری شــده، رکورد تعداد ذوب تخلیه شده 
از کوره های قوس الکتریکــی، رکورد ماهانه تخلیه 
 ،)Tap To Tap( تا تخلیه کوره قوس الکتریکــی
رکورد روزانه تولید تختال و رکورد روزانه تعداد ذوب 

ریخته گری شده به شرح زیر به ثبت رسید:

رکوردهای ماهانه کسب شده در فولاد هرمزگان 
از ابتدای سال جاری تا پایان آبان ماه:

رکورد ماهانه تولید اسلب به میزان ۱۵۸ هزار و 
۱۷۰ تن، رکورد قبلی به میزان ۱۵۶ هزار و ۵۶۶ تن 

در اردیبهشت ماه ۱۴۰۲؛
رکورد ماهانه تعداد ذوب ریخته گری شــده به 
میزان ۱۳۳۷ ذوب، رکورد قبلــی به میزان ۱۳۲۰ 

ذوب در اردیبهشت ماه ۱۴۰۲؛
رکورد ماهانه تعداد ذوب تخلیه شده از کوره های 
قوس الکتریکی به میزان ۱۳۳۸ ذوب، رکورد قبلی به 

میزان ۱۳۲۱ ذوب در اردیبهشت ماه ۱۴۰۲؛
رکورد ماهانــه تعداد ذوب تخلیه شــده از کوره 
شماره ۲ به میزان ۶۷۴ ذوب، رکورد قبلی به میزان 

۶۶۵ ذوب در اردیبهشت ماه ۱۴۰۲؛
رکورد ماهانه مدت زمان Tap To Tap به مدت 
۶۰:۰۷ دقیقه به ازای هــر ذوب، رکورد قبلی مدت 

۶۱:۳۸ دقیقه به ازای هر ذوب در مهرماه ۱۴۰۱؛
رکوردهای روزانه ثبت شده در آبان ماه ۱۴۰۲

رکورد روزانه تولید اسلب به میزان ۶۸۲۹ تن در 
تاریخ ۱۴۰۲/۰۸/۲۲، رکورد قبلی به میزان ۶۷۷۲ 

تن در تاریخ ۱۴۰۱/۰۹/۱۵؛
رکورد روزانه تعداد ذوب ریخته گری شــده به 
میزان ۵۸ ذوب در تاریــخ ۱۴۰۲/۰۸/۲۲، رکورد 

قبلی ۵۴ ذوب در تاریخ ۱۴۰۱/۰۸/۱۴.
معاون بهره برداری شــرکت فــولاد هرمزگان 
خاطرنشان کرد: برای ثبت یک رکورد تولید در واحد 
فولادسازی باید تمام عوامل در سازمان مانند تأمین 
به موقع مواد اولیه و مصرفی، تولید آهن اسفنجی، 
تعمیرات سریع و به موقع و نیروی انسانی ماهر دست 
به دست هم بدهند تا شاهد ثبت رکورد باشیم. باید 
توجه داشت که ظرفیت اســمی واحد فولادسازی 
حدود ۱۲۵ هزار تــن در هر ماه اســت؛ بنابراین با 
افزایش میزان تولید بیش از ظرفیت اسمی، نشان 
داده ایــم که به تمــام زوایای دانش فنی ماشــین 

ریخته گری و تولید فولاد دست یافته ایم.
مدنی تصریح کرد: مهم ترین اســتراتژی واحد 
فولادســازی تولید محصــول مطابق بــا اهداف 
برنامه ریزی شده است که خوشــبختانه تا کنون با 
توجه به میزان تولید، ظرفیت اســمی محقق شده 

و تولید فولاد طبق برنامه تعیین شده پیش می رود.
وی در پایــان از مدیریــت عامــل و اعضــای 
هیئت مدیره به دلیل رهنمودهای به موقع برای تداوم 
تولید و همچنین از رؤسا، سرپرستان، کارشناسان، 
کارکنان واحد فولادســازی و ریخته گری مداوم و 
همه همکاران شرکت بزرگ فولاد هرمزگان که در 
ثبت رکوردهای یادشده ایفای نقش نمودند، تشکر 

و قدردانی کرد.

هم زمان با آیین سوگواری شهادت بانوی دوعالم، حضرت فاطمه زهرا )س(، با حضور 
پرشور مدیران و کارکنان فولاد مبارکه پیکر یکی از شهدای گمنام تازه تفحص شده در 

فولاد مبارکه تشیع شد.
در حاشیه برگزاری این آیین، معاون سرمایه های انسانی و سازماندهی فولاد مبارکه 
گفت: یکی از اساسی ترین راهبردهای فولاد مبارکه خلق آینده بهتر برای جامعه است. 
معتقدیم برای تحقق این راهبرد و در این مسیر به انسان های بالنده نیاز داریم و برای 
بالندگی نیز نیاز به پر پرواز داریم. یقیناً این پر پرواز وقتی حاصل می شود که انسان بتواند 
خود را بشکافد و به پیرامون خود بنگرد و درون خود را به بیرون وصل کند و این اتصال 

درون به بیرون نیازمند ایجاد نگرشی است که از سمت بهشت گشوده می شود و به سمت 
تعالی هدایت می شود.

علیرضا کاظمی تأکید کرد: اگرچه باید جسم ما مجهز به علم و مهارت باشد و روی 
زمین کار کند؛ اما باید نگرش ما در آسمان ها باشد. اگر این گونه شد، برای خلق آینده 
بهتر موفق خواهیم بود و این درست همان نگرشی است که نزد رزمندگان ما در دوران 

دفاع مقدس دیده می شد.
وی با بیان اینکه تشییع یک شهید گمنام در فولاد مبارکه تداعی گر دوباره ارزش های 
دفاع مقدس نزد مدیران و کارکنان فولاد مبارکه است و ضمن اشاره به جایگاه شهدا 
تصریح کرد: شهدا در واقع خود را شکوفا کردند و خود را از درون به بیرون متصل کردند. 
آن ها با ایثار و ازخودگذشتگی به سمت فرانیازها حرکت کردند. ازاین رو وقتی انسان در 
نگرش خود، دیگران را ببیند و ایثار را باور کند، حتماً می تواند عملکرد جهادی داشته 
باشد و به درستی، نگاه و حرکت جهادی است که خلق آینده بهتر برای ایران اسلامی و 

عزیز را به همراه خواهد داشت.

 امنیت و اقتدار ایران اسلامی از برکات خون شهداست
فرمانده حوزه مقاومت بسیج شهید موحدیان شــرکت فولاد مبارکه در این باره 
افزود: امنیت و آســایش امروز ایران اسلامی به برکت خون شــهدا و مجاهدت ها و 

ازخودگذشتگی های ایثارگران و خانواده های آنان به  دست  آمده است.
عباســعلی مالکی شــهدا را پرچم دار دفاع از ارزش های اسلام دانســت و افزود: 

دستاوردهای انقلاب اسلامی مرهون رشادت رزمندگان و خون شهداست.

وی ادامه داد: شهدا زنده اند و ناظر بر اعمال و رفتار ما هستند و باید به گونه ای عمل 
کنیم تا در روز قیامت شرمنده آنان نشویم؛ چراکه عزت و آبروی خود را مدیون آن ها 
می دانیم.  فرمانده حوزه مقاومت بسیج شهید موحدیان شرکت فولاد مبارکه خاطرنشان 
کرد: شهدا جانشان را در راه اعتلای نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران فدا کردند و 

امروز ما با خدمت به مردم، باید این راه را ادامه دهیم.

میزبانی از شهید گمنام توفیقی بزرگ برای کارکنان فولاد مبارکه
حجت الاسلام نبوی، مسئول دفتر هماهنگی تبلیغات اسلامی فولاد مبارکه نیز در 
جریان تشییع این شهید گفت: امروز توفیق بزرگی شامل حال کارکنان شرکت فولاد 
مبارکه شد که میزبان شهید گمنام بودند؛ چراکه توفیقی از این بیشتر در این ایام نداریم.

وی افزود: شهدا رفتند تا ما در آرامش زندگی و خدمت کنیم. کارکنان فولاد مبارکه 
نیز منتظر چنین روزی بودند تا با اشک خود میثاق جدیدی با شهدا ببندند و راهشان را 
ادامه دهند. مسئول دفتر هماهنگی تبلیغات اسلامی فولاد مبارکه تصریح کرد: بارها 
تشییع شهدا را داشته ایم و تا هفته ها آثار آن را می بینیم و ان شاءالله آثار تشییع امروز را 

برای همیشه خواهیم دید.

شهدا جان و مال و هر آنچه را داشتند برای دین، نظام و انقلاب و امنیت
 در طبق اخلاص گذاشتند

محسن طبیعی، مدیر گزینش و جانشــین فرمانده حوزه مقاومت بسیج شهید 
موحدیان فولاد مبارکه نیز در حاشیه این آیین گفت: امروز مهمان خوبی را در فولاد 

مبارکه بدرقه کردیم.
وی با بیان اینکه شهدا که جان و مال و هر آنچه را داشتند برای دین، نظام و انقلاب و 
امنیت در طبق اخلاص گذاشتند، گفت: امروز عطر دل انگیز شهدا در این کارخانه بزرگ 
که در صف اول جهاد اقتصادی است پیچید و برای ما بار دیگر حال و هوای جبهه ها را 

یادآوری کرد.

در آیین تشییع شهید گمنام دفاع مقدس صورت گرفت؛

تجدید میثاق کارکنان فولاد مبارکه با آرمان های شهدا

گزارش

شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان در ادامه روند رو به رشد در حوزه های مختلف به 
خصوص سرمایه های انسانی و با رویکرد ارتقای روز افزون، این هفته مورد ارزیابی تیم 

ارزیابی منابع انسانی قرار گرفت.
فرایند ارزیابی این دوره طی ســه روز از ۲۷ الی ۲۹ آذر ماه ۱۴۰۲ در محل شرکت 
صنایع معدنی فولاد ســنگان برگزار گردید و با عنایت به اهتمام تیم رهبری شرکت 
به حوزه سرمایه های انسانی، شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان به منظور حصول 
اطمینان از پیمودن مسیر تعالی در حوزه منابع انسانی و بهره گیری از دانش و تجربیات 

ارزیابان انجمن منابع انسانی، اقدام به شرکت در جایزه تعالی منابع انسانی نمود. این 
ارزیابی با حضور معاونین، مدیران و روسای شرکت و همچنین ارزیابان سازمان تعالی 
منابع انسانی در محل سالن جلسات شرکت فولاد سنگان آغاز به کار کرد و ارزیابان طی 
سه روز ضمن بازدید میدانی و انجام مصاحبه های تخصصی، اقدام برگزاری جلسه با 

واحدهای مختلف و بررسی مستندات نمودند.
گفتنی است شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان در سال های گذشته موفق به کسب 
تقدیر نامه ۳ ستاره و ۴ ستاره تعالی منابع انسانی )بالاترین سطح تقدیر نامه( شده است.

برگزاری ارزیابی جایزه تعالی منابع انسانی در فولاد سنگان
خبر
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روز گذشته )پنجم دی ماه( چهارمین 
روز از تجمع صنفی کارگران گروه ملی 
فولاد اهواز با حضور شماری از کارگران 

این واحد برگزار شد.
کارگران گروه ملی فولاد در این تجمع 
خواسته های خود را به این ترتیب بیان 
کردند: رفع ممنوعیت ورود به شــرکت 
کارگران تعلیق شــده و بازگشت به کار 
کارگران اخراج شــده، همسان سازی 
دســتمزدها برابر دریافتــی کارگران 
شــرکت های فولادی همجوار، اجرای 
طرح طبقه بندی مشاغل و تبدیل قرارداد 

کارگران پیمانکاری.
این کارگران از دولت و مدیران استانی 
درخواست دارند به مطالبات قانونی شان 

رسیدگی شود.
»صالح رشنودی«، مدیرکل تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی اســتان خوزستان 
درباره اینکــه در جریان رســیدگی به 
مطالبات سال جاری کارگران و مدیریت 
فضای اعتراضات، چه اقداماتی انجام شده، 
گفت: به بحث اجرای طرح طبقه بندی 
مشــاغل در خوزســتان ورود کردیم و 
اقدامات مربوطه قانونی که باید اداره کار 
در این حوزه انجام دهد را انجام دادیم اما 
مسأله این است که مجادله میان کارگران 
گروه ملی فولاد و مدیریت این شرکت یک 
مجادله مزدی است؛ یعنی خارج از فرآیند 
طرح طبقه بندی مطالبــه کارگران این 
است که به اندازه سایر کارگران فولادی 
در مجتمع هایی مثل اکســین و فولاد 

خوزستان دریافتی داشته باشند.
وی افزود: یک شرکت مشاور در زمینه 
اجرای طرح طبقه بندی توسط مدیران 
گروه ملی فولاد ایران انتخاب شد تا طرح 
طبقه بندی را انجام دهد. آن شــرکت 
چندین ســناریو بــرای افزایش حقوق 
ناشی از طرح طبقه بندی پیشنهاد کرد که 
شامل افزایش ۵، ۷، ۱۰، ۱۲ و ۱۶درصدی 
حقوق ناشی از اجرای طرح بود اما مسأله 
اجرای طرح طبقه بنــدی از نظر قانونی 
تا سطح وســع و به انتخاب خود شرکت 
است. شــرکت با توجه به ادعایی که در 
مورد زیان دهی و بدهــی دارد، گفته که 

با فشــار فراوان مالی می تواند ۱۰درصد 
از طــرح را اجرا کند. به ایــن ترتیب اگر 
فردی حقوق ۴۰ میلیونی دریافت کند، 
۴ میلیون و اگر کســی مزد ۱۵ میلیونی 
بگیرد، یک میلیــون و ۵۰۰هزار تومان 
افزایش خواهد داشــت. البته مدیریت 
شرکت تاکنون به صورت علی الحساب 
به همه حقوق ها تا اطلاع ثانوی ۳ میلیون 

تومان اضافه کرده است.

کارگران  آرامش  خود   را  حفظ  کنند
رشنودی با اشاره به التهابات به وجود 
آمده گفت: توصیه می کنیم که کارگران 
مجموعه گروه ملی فولاد از طریق مراجع 
قانونی و بدون ایجــاد درگیری هایی که 
اتفاقا حقوق خود آنها را به حاشیه می برد، 
مطالبات خود را پیگیری کنند. ما نیز نظر 
کارشناســی خود را درباره برآوردهای 
محاسباتی گروه مشاور به شرکت گروه 
ملی فــولاد اعلام کرده ایم و پیشــنهاد 
می کنیم کارگران گــروه ملی فولاد در 
اهواز نیــز آرامش خــود را حفظ کرده و 
از فرآیندهای قانونــی مطالبات خود را 

پیگیری کنند.
وی در رابطه با اینکه این مجموعه فاقد 
تشکل کارگری برای پیگیری حقوقی و 

قانونی مطالبات است، اظهار کرد: بارها 
برای تشکیل شورای اسلامی کار در این 
مجموعه پیشنهادات و دستورات خود 
را صادر کردیم و منتظر آن هســتیم که 
طرف کارگری و مدیریت شرکت در این 
خصوص به توافق برســند. تلاش ما در 
زمینه ایجاد تشــکل کارگری واحد در 
این شرکت ادامه دارد اما فعلا دو نماینده 

کارگری انتخاب شده اند.
رشــنودی بــا اشــاره بــه موضوع 
مسدودسازی کارت کارگران معترض 
به عنوان یک اقدام انضباطی گفت: دقیقا 
از جزئیات این مســأله اطلاعی نداریم و 
ماجرا را پیگیری می کنیم اما توصیه اکید 
ما به مدیران گروه ملی فولاد این است که 
اقدامی نکنند که بیش از پیش به التهابات 
موجود بیفزاید. انتظار داریم در راستای 
کاهش تنش هــا گام بردارند و اقداماتی 

که تحریک برانگیز است، صورت نگیرد.

روشن شدن تکلیف   شرکت
 با    بانک   ملی 

»مصطفی عبیــات« از نمایندگان 
کارگران معترض گروه ملی فولاد ایران 
در تبیین مطالبات کارگران اظهار کرد: 
مشــکلات گروه ملی فولاد دقیقا بعد از 
پروسه خصوصی ســازی و واگذاری به 
امیرمنصور آریا و بعد از آن فروش سهام 

شرکت به بانک ملی آغاز شد.
وی بــا تایید اینکه درگیــری میان 
کارگران و حراست در دفتر مدیریت در 
روز شــنبه و بعد از مسدودسازی کارت 
ورود برخی کارگران معترض شروع شده و 
به برخی زدوخوردهای فیزیکی انجامید، 
اظهار کرد: مشکل ما با مدیریت این است 
که مالک شرکت یعنی بانک ملی در سال 
۱۳۹۵ با فشار دولت و با اکراه، مدیریت 
شــرکت را قبول کرد. مجموعه بانکی 
موجود نیز با صنعــت و کار فولاد بیگانه 
بوده و تخصصی در این حوزه نداشــت 
که بتواند شرکت را بدون زیان و کسری 

مدیریت کند.
عبیات اضافه کرد: ماجرا این است که 
سایر اقمار شرکت گروه ملی فولاد مثل 

فولاد اکسین اتفاقا ســودده و ثروتمند 
هستند اما از سهام ۴۰درصدی بانک ملی 
در این مجموعه که اتفاقاً با ثروت همین 
کارگران خریداری شــده، چیزی عاید 
کل گروه ملی فولاد نمی شود و افزایش 
سرمایه ای از طرف بانک در مجموعه گروه 

ملی انجام نمی پذیرد.
وی ادامه داد: علی الحساب ۳ میلیون 
تومانی ادعایی فعلا از ســوی شــرکت 
واریز شده اما با طرح طبقه بندی موجود 
کارگری که ۱۰ میلیون تومان دریافت 
می کند، تنها یک میلیــون و کارگری 
کــه ۱۵ میلیون تومــان می گیرد، یک 
میلیون و ۵۰۰ هزار تومان بیشتر دریافت 
می کند. به این ترتیب با این علی الحساب 
و طبقه بندی مطرح شــده، کارگران به 
شرکت بدهکار نیز می شوند و لابد باید 
یک میلیون تومان از حقوق آینده شان به 
خاطر آن علی الحساب پرداختی نیز کسر 
شود! آیا مدیران فکر می کنند ما کارگران 
فشــارهای مختلف را طی این دو سال با 
هزینه های فراوان تحمل کردیم تا بین 
یک تا ۱.۵میلیون تومان به حقوق مان 

افزوده شود؟

بانک   ملی   فقط  مدیر  عوض   می کند
این فعال کارگری استان خوزستان 
تصریح کرد: شــرکت گروه ملی فقط در 
خود اهواز ۱۵۰ واحد منزل ســازمانی 
دارد و شرکت فقیری نیست. بانک ملی 
نیز مجموعه ای ثروتمند است و می تواند 

به مطالبات کارگران عمــل کند. مدیر 
شــرکت ادعا می کند از ســال ۱۳۹۰ 
بدهی ای وجــود دارد که نمی تواند از آن 
تاریخ تاکنون بدهی را بدهد و شــرکت 
زیان ده اســت. نهادهای دیگری که با ما 
صحبت کردند نیز گفتند همین ۱۰درصد 
ناشــی از طرح طبقه بندی نیز به خاطر 
فشــار وزارتخانه ها و دولت به بانک ملی 

پذیرفته شده است!

وی ادامــه داد: بانک ملی همیشــه 
در برابر مطالبات کارگــران خود را کنار 
کشیده و در این سال ها تنها مدیر عوض 
کرده اســت. الان با تغییر شخص آقای 
محمدی به عنوان مدیرعامل نیز اتفاق 
خاصی برای بهبــود وضعیت گروه ملی 
فولاد ایران رخ نخواهد داد. واقعیت این 
است که بانک به تولید اهمیت نمی دهد و 
برایش یک مسأله کاملا فرعی است. بانک 
تنها به سود خود فکر می کند! تاکنون نیز 
هیچ صورت مالی ای از شــرکت شفاف 
منتشر نشده تا ببینیم بانک ملی چطور 

مدیریت می کند و مدیران می گویند اینها 
اطلاعات طبقه بندی شده محرمانه است.

کارگران   منتظر   تغییرات
 واقعی   هستند

عبیات تاکید کرد: پس از اعتراضات 
ســال های ۹۶ و ۹۷ نیز مانوری داده شد 
و شرکت به مجموعه شــرکت توسعه 
سرمایه گذاری گروه ملی واگذار شد اما 
این مجموعه نیز متعلق بــه بانک ملی 
اســت و در عمل هیچ تغییری رخ نداد. 
کارگران منتظر تغییرات واقعی هستند. 
چه اشکالی دارد مشکل کارگران ما نیز 
مانند کارگران نیشکر هفت تپه و هپکو 
حل شود؟ مگر نه اینکه در خود رسانه ها 
از تلویزیون اســتانی تــا خبرگزاری ها 
مدیران شرکت در سال گذشته صحبت 
از »رکورد تولید« و سودافزایی می زدند؟ 
حالا عوایــد این اتفاقــات و ادعاها برای 

کارگر چیست؟
این کارگر شــرکت گروه ملی فولاد 
ایران تصریح کرد: بانک ملی اعلام کرده 
که سود سهام فولاد اکسین برای بانک 
اســت و نمی خواهد آن را به گروه ملی 
فولاد تزریق کند درحالی که این سودها 
حاصل دسترنج خود کارگران گروه ملی 
فولاد است. کارگران به درستی مدیریت 
و تملک بانک ملی را ایــن روزها هدف 
گرفته اند و مسأله به این نحو نیست که 
 بتوان با تهدید و فشار نظر کارگران ما را 

تغییر داد.

کارگران به درستی مدیریت 
و تملک بانک ملی را این 
روزها هدف گرفته اند و 

مسأله به این نحو نیست که 
بتوان با تهدید و فشار نظر 

کارگران ما را تغییر داد
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تجمع کارگران بیکار شده
 مقابل مجتمع مس درآلو

صبح دیروز )۵ دی ماه( شماری از کارگران بیکارشده 
پروژه تغلیظ مس درآلو در استان کرمان با خودروهای 
خود در مسیر منتهی به ورودی مجتمع، تجمع کردند. 
به گزارش ایلنا، این کارگران که بیشتر آنها بومی منطقه 
هستند، می گویند که شنبه هفته جاری )دوم دی ماه( 
در حالی پیمانکار با ۲۸۰ نفر از کارگران با سوابق حداقل 
۱۰ساله تسویه حساب کرده که بیشتر این کارگران در 
آزمون اســتخدامی برای جذب در این مجموعه قبول 
نشده اند هر چند که در نحوه برگزاری این آزمون انتقاد 
زیادی وارد است و کارگران پروژه ای شانس قبولی در آن 
را نداشتند. به گفته یکی از کارگران، پروژه مس درآلو 
دارای دو واحد معدن و کارخانه است که مجموعه معدن 
سال ۸۹ به بهره برداری رسیده و ساخت کارخانه نیز از 
سال ۹۵ آغاز شده است. این عده معتقد هستند که پس 
از ســال ها تلاش در این پروژه، حق آنهاست که پس از 
بهره برداری پروژه تغلیــظ، در مس درآلو به کار گرفته 
شوند. این کارگران پیمانکاری می گویند: اگر قرار باشد با 
اتمام پروژه بیکار شویم در حالی که کارفرمای مادر هیچ 
تعهدی نسبت به ما احساس نمی کند، از کدام مرجع و 

نهاد باید حقوق مان را پیگیری کنیم؟

    
تجمع اعتراضی شماری از کارکنان 

شهرداری تهران
شــماری از کارکنان شــهرداری تهران صبح روز 
سه شنبه )۵ دی ماه( مقابل شورای شهر تهران تجمع 
کردند. این نیروها به  عدم اجرای ترمیم حقوق ها معترض 
بودند. به گزارش ایلنا، مســأله ترمیــم حقوق به ماده 
واحده »قانون بودجه ســال اصلاح قانون بودجه سال 
۱۴۰۱« برمی گردد. در این ماده واحده به مسأله ترمیم 
حقوق کارکنان و بازنشستگان کشوری و لشگری اشاره 
شده است اما این قانون در شهرداری تهران هنوز اجرا 

نشده است.
    

گلایه کارگران ابنیه فنی 
راه آهن اراک از حقوق دریافتی

شماری از کارگران پیمانکاری ابنیه فنی راه آهن اراک 
در استان مرکزی می گویند که از دستمزد دریافتی خود 
رضایت ندارند. تعــدادی از این کارگران در گفت وگو با 
ایلنا گفتند: درآمد اکثر ما حداقل حقوق است و دریافتی 
ماهانه مان کفاف معاش زندگی مان را نمی دهد. به گفته 
آنها، کارگران پیمانکاری ابنیه فنی اراک حداقل حقوق 
مصوبه شورای عالی کار حقوق دریافت می کنند که این 
رقم کفاف ۱۰ روز زندگی آنها را هم نمی دهد. به عنوان 
نمونه میزان دریافتی یک کارگر ابنیه فنی با سه فرزند 
حدود ۱۰ میلیون تومان بوده و کارگــر دیگری با ۸ تا 
۱۲ ساعت کار مداوم حدودا ۱۱ تا ۱۲ میلیون دریافتی 
داشته است. این ارقام در مقایسه با کار سختی که آنها 
در خطوط ریلی انجام می دهند، بسیار ناچیز است. به 
گفته یکی از کارگران، تورم هر روز بالاتر می رود و سفره 
کارگری کوچک و کوچکتر می شود و کارگران ابنیه فنی 
انگیزه ای برای کار کردن ندارند. دولت باید مزد کارگران را 
افزایش دهد تا کارگران برای ادامه کار رغبت نشان دهند. 
این کارگر گفت: بیش از نیمی از جامعه کارگری شاغل 
در را آهن مستاجر هستند و ۷۰درصد حقوق دریافتی 

کارگران برای اجاره بها صرف می شود.
    

مرگ یک کارگر 
در حادثه سقوط از دکل برق

شب دوشنبه )چهارم دی ماه( یک کارگر حین انجام 
کار بر اثر سقوط از ارتفاع دکل برق جان خود را از دست 
داد. به گزارش ایلنا، این کارگر حدودا ۴۷ســاله حین 
انجام عملیات تعمیرات در روستای گل زرد عبدی واقع 
در حوالی شهرستان شازند واقع در استان مرکزی، دچار 
حادثه سقوط از ارتفاع دکل برق شد و جان باخت. گفته 
شده این کارگر پیش از حضور گروه های امدادی در محل 

حادثه جان خود را از دست داده بود.
    

مرگ راننده لودر یک معدن 
در حادثه شغلی

یک راننده لودر که در حال اجرای عملیات برداشت 
خاک در معدن منطقه ای واقع در جاده قهجاورستان به 
جلمرز در استان اصفهان بود، با واژگونی لودر جان خود را 
از دست داد. به گزارش ایلنا، امدادگران سریعا با تجهیزات 
در اختیار داشته اقدام به نجات و رهاسازی وی کردند ولی 

متاسفانه به جسد بی جان کارگر رسیدند.

اخبار کارگری

روز دوشنبه )چهارم دی ماه( کارگران آب معدنی داماش پس از به نتیجه رسیدن 
مذاکرات خود با کارفرما به اعتراض صنفی خود خاتمه دادند.

به گزارش ایلنا، حدود ۴۰ کارگر این کارخانه از روز ۲۲ آذر ماه به  عدم دریافت دو تا سه 
ماه مطالبات مزدی، نداشتن بیمه تکمیلی و لباس وکفش کار و برخی مطالبات صنفی 

دیگر اعتراض کرده و دست از کار کشیدند.
این کارگران اعلام کردند: روز دوشــنبه تعدادی از کارگران با مسئولان کارخانه 
جلسه ای برگزار کردند که در نتیجه آن کارفرما با پرداخت دو ماه حقوق به حساب هر 

یک از کارگران، وعده پیگیری مابقی مطالبات صنفی کارگران را داد.
به گفته آنها، مطالبات کارگران دو تا سه ماه حقوق بود که کارفرما در روز های اعتراض 

در دو نوبت به حساب کارگرانی که دو ماه حقوق طلبکار بودند یک ماه حقوق و کارگرانی 
که سه ماه حقوق دریافت نکرده بودند دو ماه حقوق واریز کرد.

طبق اظهارات آنها، کارگران برای راه اندازی این کارخانه که در ارتفاعات شهرستان 
رودبار واقع شده زحمات بسیاری کشیده اند و طی سال های گذشته با نادیده گرفتن 
مطالبات خود سعی در حفظ محل کار خود داشتند لذا این درست نیست که کارفرمای 
جدید که از تقریبا سه سال پیش مالک کارخانه شده به مشکلات و پرداخت مطالبات 
آنها بی توجه باشد. کارگران تصریح کردند: خواسته ما پرداخت به موقع مطالباتمان 
است. بنابراین با اعتماد به وعده های داده شده، به اعتراضات صنفی خود خاتمه داده و 

همه کارگران مشغول کار شدند.

پایان اعتراض ۱۲روزه کارگران آب معدنی داماش با پرداخت دو ماه حقوق
خبر

اعتراضات صنفی کارگران گروه ملی فولاد اهواز همچنان ادامه دارد

بنگاه داری به سبک بانک ملی

رشنودی: اجرای طرح 
طبقه بندی از نظر قانونی تا 

سطح وسع و به انتخاب خود 
شرکت است. گروه ملی 

فولاد با توجه به ادعایی که 
در مورد زیان دهی و بدهی 

دارد، گفته که با فشار فراوان 
مالی می تواند ۱۰درصد از 

طرح را اجرا کند

مدیرعامل صندوق بازنشســتگی فولاد با اشاره به ضریب 
پشتیبانی صندوق ها و اهمیت آن در مدیریت صندوق گفت: در 
تامین اجتماعی ضریب پشتیبانی شاغل به بازنشسته ۴.۲ است 
و در صندوق کشوری زیر یک است. در صندوق فولاد اصلا ضریب 
پشتیبانی مطرح نیست. اکنون ۴ هزار نفر حق بیمه پرداز داشته 

و ۸۰هزار بازنشسته داریم.
به گزارش ایلنا، حجت کاظمی روز گذشته در یک نشست 

خبری با اشــاره به اعتراضــات اخیر بازنشســتگان فولاد به 
مستمری هایشــان گفت: صندوق فولاد یک صندوق صنفی 
اســت که زیرمجموعه ایمیــدرو در وزارت صمت و شــامل 
کارگران فولاد، معادن و... بوده اســت. صنــدوق در دهه ۸۰ به 
دلیل کسری های ناشی از مدیریت بد در دوران جوانی صندوق، 
ورشکسته شد. مساله این بود که اکثر مشاغل بیمه شدگان ما 
ســخت و زیان آور بوده و زود بازنشسته می شدند. همچنین به 

دلیل اینکه ۳۰هزار نفر در جریان تعدیل ساختاری تعدیل نیرو 
شده بودند، زودتر از موعد بازنشسته شدند و این باعث شد در سال 
۸۶ ضریب پشتیبانی ما به زیر یک برسد اما منابع بالای ایمیدرو 

این ورشکستگی را پنهان کرد. در آنجا بود که صندوق از وزارت 
صمت به وزارت کار منتقل شد که در آن زمان ارزیابی و حسابرسی 

صندوق برای این اقدام انجام نشده بود.
وی ادامه داد: آن زمان و طبق محاسبات اکچوئری حداقل باید 
۵۴هزار میلیارد تومان به صندوق می دادند تا کمبود نقدینگی 
برای پرداخت به روز شده حقوق نداشته باشیم. از سال ۱۳۹۰ 
ورودی ما به طور کلی بسته شــد و از آن ۵۴هزار میلیارد تومان 
تنها ۳ هزار میلیارد تومان به ما دادند. چهار شــرکت دخانیات، 
معادن اسفندقه و زغال سنگ مرکزی و زغال سنگ کرمان را به ما 
دادند که همه زیان ده هستند. وضعیت آنقدر بد است که در برخی 
شرکت ها و معادن ما که باید از سود شرکت تغذیه کنیم، خودمان 

از جیب صندوق حقوق کارگران این شرکت ها را بدهیم.

مدیرعامل صندوق بازنشستگی فولاد:

۴ هزار بیمه پرداز و ۸۰  هزار نفر بازنشسته داریم

خبر

یک نماینده مجلس درباره افزایش شدید مالیات در لایحه 
بودجه سال آینده گفت: در شرایط تورمی و رکودی، افزایش 
مالیات اصلا روش درستی برای مدیریت اقتصاد کشور نیست. 
اضافه شدن شدید مالیات ها در چند سال یعنی فشار به سفره 

و معیشت مردم!
به گزارش انتخاب، غلامرضا نوری قزلجه گفت: آنچه دولت 
در پیشنهاد خود برای مالیات دارد، افزایش ۵۰درصدی نسبت 
به سال ۱۴۰۲ است در حالی که در سال ۱۴۰۲ هم ۶۱درصد به 
مالیات ها اضافه شد. اضافه شدن شدید مالیات ها در چند سال 

یعنی فشار به سفره و معیشت مردم! نهایت آن طیفی که مالیات 
می پردازد اقشار مختلف و دارندگان درآمد ثابت هستند. همه 
این افراد با افزایش مالیات سفره شان کوچک می شود و تورم 

جدی تری را تجربه خواهند کرد.
وی درباره نظر مجلس درباره درخواست های دولت مبنی بر 
افزایش مالیات اشاره کرد: اینکه مجلس با دولت چه برخوردی 
می کند بستگی به رای گیری دارد. اگر مجلس تایید کند که 
مالیات بر ارزش افزوده ۱۰درصد شود، نشان از این دارد که با 
دولت هم رای است و همراهی دارد. اگر مقاومتی در مجلس 

صورت گرفت و مالیات را کاهش دادند، آنگاه می توان گفت که 
مجلس با توجه به شرایط اقتصادی مردم تصمیم گرفته است.

نوری قزلجه درباره جبران ناترازی بودجه با جیب مردم 
گفت: نکته اساسی اینجاست که دولت می گوید چاره ای جز 
مالیات نداریم و بودجه را با ناترازی کمتری بسته ایم. این مسأله 
از نظر عدد و رقم درست است اما به چه قیمتی قرار است بودجه 
تراز شود؟ آیا توانستیم از محل رفع تحریم و افزایش صادرات 
نفت بودجه را تامین کنیم یا از طریق جیب مردم می خواهیم 
بودجه را تامین کنیم؟ با وجود تمامی وعده های دولت در مسیر 

رفع تحریم ها و افزایش فروش نفت و رفع هزینه های سربار 
صادرات، همه اینها بر زمین مانده است. کشور های همسایه از 
میادین مشترک ما بهره برداری می کنند اما ما در حال فشار بر 

جیب مردم هستیم.

تشدید مالیات ستانی، سفره ها را کوچک تر می کند

نوری قزلجه: همسایه ها خلق ثروت می کنند و ما به جیب مردم فشار می آوریم
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 ساوه –علی کریمی،خبرنگارتوسعه 
ایرانی: مدیــر عامل ســازمان تامین 
اجتماعی گفت:میــزان خدمات ارایه 
شده ســازمان بالاتر از استانداردهای 

کشوری است.
میرهاشم موسوی در جریان بازدید 
از شــعبه یک تامین اجتماعی ســاوه 

اظهار کرد:
با استانداردی که بتوانیم پرداخت از 
جیب بیمه شدگان را کاهش و به حداقل 

برسانیم فاصله داریم در حین حال باید
و ضریب پوشش بیمه ای و درمانی را 

نیز افزایش دهیم.
مدیر عامل سازمان تامین اجتماعی 

کشور افزود: هم اکنون بالغ بر ۲۴۴ قلم 
دارو تحت پوشــش جدید بیمه ای قرار 
دارد و تــاش برای افزایش این ســهم 
همچنان جز برنامه های این ســازمان 

است.
موسوی گفت: پوشــش ۷۰ درصد 
بیمه ای در کشور در مقایسه با پوشش 

۲۰ درصدی قبل از انقاب قابل قیاس 
نیست.

وی افزود: اگر چه خدمات متنوعی 
توسط سازمان تامین اجتماعی به جامعه 
هدف ارائه می شود اما به مشکات جدی 

در این مسیر باور داریم.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 

تصریح کرد: سازمان تامین اجتماعی از 
سازمان هابی است که بصورت مستمر 
علی رغم مشــکات تاش می کنند 
خدمات متنوع و متعددی به جامع هدف 

خودت ارایه دهد.
موسوی گفت: دریافتی این سازمان 
از حقوق برای بیمه ۳۰ درصد است اما 
خوشبختانه میزان خدمات ارایه شد از 
سوی این سازمان بالاتر از استانداردهای 

کشوری است.
وی افزود: متوسط ۲۲ سال پرداخت 
پس از بازنشســتگی یکــی از خدمات 
سازمان تامین اجتماعی است، اگرچه 
این وضعیت ممکن است بیانگر عدالت 
حداکثری نباشد اما در تاش برای تحقق 

مطالبات و عدالت همه جانبه هستیم.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 
افزود: روزانه قریب به یک میلیون و ۳۰۰ 
هزار نفر در سازمان تامین اجتماعی از 
خدمات درمانی ســرپایی این سازمان 
برخوردار می شوند سازوکارهای لازم 
برای توسعه خدمات در دستور کار است.

میرهاشمی گفت: همچنین روزانه 
۱۳ هزار نفر در مراکــز درمانی تامین 
اجتماعی کشور خدمات بستری روزانه 
دریافت می کنند و ماهانــه بالغ بر هزار 
و ۲۰۰ میلیارد تومان نیز بیمه بیکاری 

پرداخت می شود.

وی با بیان اینکه در حوزه توســعه 
خدمت، ساخت و ساز عمرانی، افزایش 
تجهیزات، اقدامات خوبی صورت گرفته 
است،گفت:در حال حاضر قریب به ۶۷۰ 
هزار کارگر ســاختمانی تحت پوشش 
بیمه تامین اجتماعی هستند امید می 
رود با حمایت مجلس بتوانیم ۵۰۰ هزار 

کارگر دیگر تحت پوشش قرار گیرند.
مدیر عامل سازمان تامین اجتماعی با 
بیان اینکه کارگران، کارفرمایان و دولت 
جزو هویت ســازمان تامین اجتماعی 
است، گفت: در سال های گذشته ماهانه 
قریب بــه چهار الی پنج هــزار میلیارد 
تومان کسری بودجه در سازمان وجود 
داشت اما خوشــبختانه با بکارگیری 

سازوکارهای لازم
با پرداخت ۴۳ هــزار میلیارد تومان 
تعهدات سازمان و حقوق بازنشستگان 

کسری وجود ندارد.

مدیر عامل سازمان تامین اجتماعی:

میزان خدمات ارایه شده سازمان بالاتر از استانداردهای کشوری است

: مدیر عامل سازمان تامین 
اجتماعی گفت:میزان 

خدمات ارایه شده سازمان 
بالاتر از استانداردهای 

کشوری است.

اراک-غامی،خبرنگارتوسعه ایرانی: مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی گفت: ۶ دستگاه ماشین آلات 
زمستانی امسال در راستای افزایش خدمت رسانی به مردم و مسافران در جاده های این استان خریداری شد.

مهرداد جهانی مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان مرکزی گفت: ۶ دستگاه ماشین آلات زمستانی امسال در 
راستای افزایش خدمت رسانی به مردم و مسافران در جاده های این استان خریداری شد. از این تعداد، پنج دستگاه بیل مکانیکی 

و لودر و یک دستگاه وانت است که با اعتباری بالغ بر ۳۱۰ میلیارد ریال خریداری و در جاده های استان مرکزی مستقر شدند.
وی با اشاره به آغاز طرح سراسری زمســتان از ۱۵ آذرماه و افزایش آمادگی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
مرکزی برای جلوگیری از مسدود شــدن راه ها بر اثر بارش برف و کولاک، ادامه داد: ماشین آلات زمستانی به صورت مستمر 
توسط مهندسان این اداره کل در طول سال بررسی و عیب یابی می شــود و از ابتدای مهرماه تاکنون ۹۰ درصد این دستگاه ها 

بازسازی شده است.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی خاطرنشان کرد: تعمیر، بازسازی و نگهداری ماشین آلات راهداری 

در کارگاه های این اداره کل صرفه جویی اقتصادی و اعتباری را برای این اداره کل به همراه داشته است.
جهانی افزود: توسعه کارگاه تعمیر و نگهداری ماشین آلات، بهره گیری از توان جوانان و نیروهای با تجربه بومی و استفاده از 
ظرفیت شرکت های دانش بنیان برای تهیه لوازم، قطعات، تعمیرات اساسی و جزئی ماشین آلات راهداری از برنامه های اصلی 

این اداره کل  است.

مشهد-میرشکار،خبرنگارتوســعه ایرانی: مدیر اداره منابع آب شهرستان کات در خراسان رضوی گفت: سد چهچهه 
این شهرستان  در نخستین روزهای زمستان خشــکید و هم اکنون تنها یک درصد از حجم مخزن ۱۹ میلیون متر مکعبی 

این سد آب دارد.
 فاطمه رضایی در این خصوص افزود: ورود آب به ســدهای این منطقه کاهش قابل توجهی دارد به طوری که حجم آب 

مخزن سد »قره تیکان« ۵۴ درصد و حجم آب مخزن سد »زاوین« ۷۵ درصد کاهش یافته است.
وی اضافه کرد: با توجه به کاهش شدید بارندگی در شهرستان کات، نشستی با کشاورزان و اعضای شوراهای اسامی 
روستای »ایدلیک« و شهر »لایین« برگزار شد که در این نشست موضوع مطالعه و ساخت آب بندان ها برای ذخیره آب و تامین 
آب تابستانی زمینهای برنج در این مناطق مورد بحث و بررسی قرار گرفت.مدیر اداره منابع آب شهرستان کات در خراسان 
رضوی گفت: سد چهچهه این شهرستان  در نخستین روزهای زمستان خشکید و هم اکنون تنها یک درصد از حجم مخزن 

۱۹ میلیون متر مکعبی این سد آب دارد.
 فاطمه رضایی در این خصوص افزود: ورود آب به ســدهای این منطقه کاهش قابل توجهی دارد به طوری که حجم آب 

مخزن سد »قره تیکان« ۵۴ درصد و حجم آب مخزن سد »زاوین« ۷۵ درصد کاهش یافته است.
مدیر اداره منابع آب شهرستان کات در خراسان رضوی گفت: طبق خروجی این نشست، مقرر شد مالکان زمین های 

کشاورزی و کارشناسان آب منطقه ای نقاط مساعد برای ساخت این آب بندان ها را شناسایی کنند.

۶ دستگاه ماشین آلات زمستانی در استان مرکزی خریداری شد  سد چهچهه در شهرستان کلات خشک شد

اصفهان-مریم مومنی،خبرنگارتوسعه ایرانی: رئیس مرکز 
اطاع رسانی فرماندهی انتظامی استان از دستگیری ضارب 
متواری یکی از شهروندان توسط ماموران سازمان اطاعات 

پلیس اصفهان خبر داد.
سرهنگ مسعود طُریفی بیان داشت: در پی ارجاع پرونده ای 
با موضوع ایراد ضرب و جرح عمدی یکی از شهروندان با ساح 
سرد موضوع در دستور کار ماموران سازمان اطاعات پلیس 

اصفهان قرار گرفت.
وی افزود: در بررســی صورت گرفته مشخص شد فردی 
که در یک نزاع و درگیری جمعی با ایراد ضربات متعدد چاقو 
به شاکی باعث مجروح شدن وی شــده چندماهی است که 
فراری شده و هیچ اثر و ردی از او وجود ندارد. رئیس مرکز اطاع 
رسانی فرماندهی انتظامی استان اصفهان خاطر نشان کرد: 
علی رغم اینکه هیچ گونه سرنخی از فرد شرور وجود نداشت اما 
در نهایت با تاش شبانه روزی و اشرافیت اطاعاتی و اقدامات 
هوشمندانه ماموران سازمان اطاعات پلیس استان مخفیگاه 
متهم شناسایی و پس از هماهنگی های لازم با مرجع قضائی در 
یک عملیات ضربتی و منسجم دستگیر شد. سرهنگ طُریفی با 

اشاره به کشف یک تیغه ساح سرد از مخفیگاه متهم گفت: این 
فرد شرور پس از اعتراف صریح به اقدام مجرمانه خود به همراه 

پرونده برای انجام اقدامات قانونی تحویل مرجع قضائی شد. 
این مقام انتظامی در خاتمه با هشدار به عامان برهم زدن 
نظم و امنیت و آرامش عمومی گفت: اراذل و اوباش باید بدانند 
که اگر دست به اقدامات هنجارشکنانه و اخال در نظم عمومی 
جامعه بزنند دیگر اصفهان جای امنی برای آنها نخواهد بود 
و در کمترین زمان ممکن با برخورد ســخت پلیس مواجه 

خواهند شد.

سنندج –گاله فرهادی،خبرنگارتوســعه ایرانی: مدیر  
توزیع  برق  شهرستان  بانه از احداث بالغ بر ۳ هزار متر خط فشار 
متوسط نفوذی جهت تامین برق چاه های فاقد انشعاب برق در 
روستاهای مرزه لان وکوخ حاجی عبداله از  توابع شهرستان بانه 
خبرداد. “صاح الدین قادری” مدیر توزیع برق شهرستان بانه 
با اشاره به هزینه کرد ۱۸ میلیارد ریالی برای احداث این میزان 
خط نفوذی، اظهار داشت: احداث این خط نفوذی با هدف تامین 
برق چاه های فاقد انشعاب در روستاهای مرزه لان و کوخ حاجی 
عبداله و تامین برق متقاضیان و مشترکین جدیدکشاورزی و  

بخش های تولیدی دراین روستاها صورت گرفت.
مدیر توزیع برق شهرستان بانه با اشــاره به شعار سال در 
خصوص رشد تولید اظهار کرد: در راستای تحقق شعار سال 
و با هدف بهره گیری ظرفیت های استان مبنی بر رونق بخش 
های کشاورزی و صنایع کوچک و نیز ایجاد اشتغال پایدار در 
روستاها احداث این پروژه اقدام مناسبی بود. قادری درادامه با 
ضروری خواندن برق رسانی به اراضی کشاورزی به منظورحذف 
آلاینده های ناشی ازسوخت های فسیلی و جلوگیری از هدر رفت 
هزینه ها اضافه کرد: با اجرای این پروژه عاوه بربهبود افت ولتاژ 

در این مناطق، مشکات مربوط به خاموشی های احتمالی، رفع 
درخواست های کشاورزان و باغداران در طول مسیر و افزایش 
رضایتمندی مردمی نیز همزمان با اجرای این پروژه محقق شد. 
وی با اشاره به ضرورت برقرسانی به اراضی کشاورزی، تاکید کرد: 
تامین برق متقاضیان و مشترکین جدید کشاورزی و بخش های 
تولیدی در روستاها، ارتقای ضریب پایداری، افزایش قدرت مانور 
شبکه و همچنین توسعه صنایع وابسته به کشاورزی از مهم ترین 
آثار اقتصادی و اجتماعی پروژه احداث خط نفوذی در روستاهای 

استان کردستان است.

ضارب متواری در اصفهان دستگیر شد احداث 3 هزار متر خط نفوذی در اراضی کشاورزی بانه

خبر خبر

نماینده اراک،خنداب و کمیجان 
در مجلس:

رستمی به عنوان مشاور در ایمیدرو 
به خوبی عمل کرده است

اراک-غامی،خبرنگارتوســعه ایرانی: محمد 
حسن آصفری نماینده اراک،خنداب و کمیجان در 
مجلس شورای اسامی گفت:علی رستمی به عنوان 
مشاور در ایمیدرو به خوبی عمل کرده و زمانی هم 
که عهده دار مدیریت شرکت اماح معدنی ایران بود 

توانست در این مجموعه اتفاقات خوبی را رقم بزند.
آصفری افزود:البته یکســری مسائل درمورد 
ایمیدرو وجود دارد که باید پیگیری اساسی شود و 
امیدواریم این مجموعه که بسیار توان زیادی دارد 
بتواند در امور با مشــاوره های درست ،قابل قبول 

عمل کند.
وی ادامه داد:متاسفانه شاهد بوده ایم در ادوار 
مختلف بعضی از مدیران توانایی اداره یک نانوایی 
هم ندارند اما عهده دار مسئولیت شده اند که نتیجه 
آن این بود که ضربه های مهلکــی را بر پیکره آن 

مجموعه وارد کرده اند.
آصفری همچنین با اشــاره به شهر اراک، بیان 
داشــت:یکی از ضعفها این است که هیئت مدیره 
بیشتر شــرکتهای دولتی و نیمه دولتی غیربومی 
میباشــند و فرزاد مخلص الائمه استاندار مرکزی 

باید به این مهم ورود جدی کند.
نماینده اراک،خنــداب و کمیجان در مجلس 
شورای اسامی اظهار داشت:در خصوص بخشهای 
اراک، ساروق و معصومیه کاستیهای زیادی وجود 
دارد و امیرهادی فرماندار اراک و ســایر مسئولین 
میبایست خیلی بیشتر از اینها به دنبال اعتبارات و 

رفع این کاستیها بروند.

 شهرکوثر هشتگرد 
در مسیر توسعه

ســاوجباغ - واشــقانی ، خبرنگار توســعه 
ایرانی:توسعه شهرک کوثر در بخش غربی شهر 
هشتگرد ، پس از رفع مشکل مالکیت در سالیان 
اخیر در دستور کار مدیریت شهری قرار گرفته و 
همزمان با درخواست های شهروندان برای اخذ 
مجوز ساخت و احداث بنا ، شهرداری نیز نسبت به 

اجرای شبکه معابر تاش می نماید .
خاکبرداری ، تسطیح ، جدولگذاری ، مخلوط 
ریزی و در بخشی آســفالت معابر جدید توسط 
شهرداری انجام گرفته و روز به روز روند توسعه این 

بخش شدت می گیرد .
مهندس مؤیدی رئیس کمیســیون عمران 
شورای اسامی شهر هشتگرد در بازدید از پروژه 
احداث پل کوثــر ، تکمیل این پــروژه را موجب 

تسریع در توسعه منطقه دانست .
وی گفت : با توجه به واگذاری ملک ۲۳۰۰۰ 
متر مربعی از ســوی شــهرداری بــرای احداث 
بیمارســتان ۱۹۷ تختخوابی و تعهد بیمارستان 
تامین اجتماعی برای احداث بیمارســتان تا سه 
ســال آینده ، احداث این پل مــی تواند موجب 
استقبال مالکین برای اخذ مجوز ساخت گردد که 
از یک سو درآمد شهرداری افزایش یافته و از سوی 
دیگر شهرداری نیز برای ایجاد زیرساخت ها و سایر 

سرانه ها تاش خواهد نمود  .
مؤیدی گفت : در راستای اجرای برنامه های 
هفته دولت و کلنگ زنی پل کوثر توسط استاندار 
محترم البرز ، عملیات اجرایی این پروژه با اعتبار 
۴۰ میلیارد ریالی در فاز اول آغاز و در حال حاضر 
قالب بندی کوله های آب روی پل در حال انجام 

است .
طول پل ۳۰ متر ، عرض ۱۰ متر ، ارتفاع ۵ متر ، 
پایه بتنی و عرشه بصورت دال بتنی خواهد بود که 
با پیش بینی صورت گرفتــه در دهه فجر به بهره 

برداری خواهد رسید .

استانها

    

 آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شناسه آگهی:1620878 م الف: 1867
برابر اراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد و املاک شهرستان سنندج تصرفات مالكانه بلا معارض متقاضیان ذیل تایید گردیده 
لذا بدین وسیله مشخصات املاک در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع عموم آکهی میگرد در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ  الصاق در محل تا مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی 
تقدیم و گواهی اخذ و تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است درصورت انقضای مدت مذكور وعدم وصول و گواهی اخذ تحویل اداره ثبت 
نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذكور وعدم وصول اعتراض سند مالکیت طبق مقررات صادر خواهد شد صدور سند مالکیت 
مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست. ۱- ششدانگ یک قطعه زمین مسکونی بنام آقای هوشیار صلواتی فرزند محمد علی صادره سنندج به 
مساحت ششدانگ ۱۵۱/۹۹ متر مربع تحت پلاک ۳۱۹ فرعی از ۱۰۸۱ اصلی بخش یک منطقه ۲ سنندج انتقالی برابر قولنامه عادی مورخه 

اداره ثبت منطقه دو سنندج ۱۳۹۸/۱/۲۱تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۲/۰۹/۲۱ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۲/۱۰/۰6
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حالا که به آخرین روزهای سال 
میلادی ۲۰۲۳ رســیده ایم، همه 
چیز برای مــرور ماجراهای مهم 
فوتبال در این سال آماده است. 
به نظر می رسد ۲۰۲۳، سال بسیار 
مهمی برای فوتبال بوده اســت. 
سالی که در آن، پپ گواردیولا برای 
دومین بار در دوران مربیگری اش 
ســه گانه گرفت، لئو مسی برای 
هشتمین و آخرین بار توپ طلا برد 
و کریس رونالدو موجی از مهاجرت 
ســتاره های فوتبال به کشــور 
عربستان را رقم زد. این سال پر از 
ماجراهایی بود که تاثیر عمیقی 

روی دنیای فوتبال گذاشتند.

کریستیانو؛   لورنس   عربستان!

اولین روز سال ۲۰۲۳ با یک خبر 
باورنکردنی شروع شــد. کریستیانو 
رونالدو به پیشنهاد النصر پاسخ مثبت 
داد و در ازای دریافت ۲۰۰ میلیون یورو 
برای هر فصل، رسما به لیگ عربستان 
پیوست. خیلی زود ستاره های بزرگی 
مثل بنزما، میتروویچ، کانته، نیمار و... 
نیز مسیر رونالدو را دنبال کردند و راهی 
این لیگ شدند تا یکی از پرستاره ترین 
لیگ های دنیای فوتبــال، بیرون از 
اروپا شکل بگیرد. این تجربه کریس، 
فضای فوتبال آسیا را نسبت به همیشه 
متفاوت کرد. رونالدو حالا مشــغول 
سپری کردن زندگی اش در عربستان 
است و از این تجربه نیز راضی به نظر 
می رسد. شاید همکاری های او با این 
کشور حتی بعد از دوران فوتبالش نیز 

ادامه پیدا کند.

لئو   مسی؛   
دست نیافتنی تر   از   همیشه

اما مهم ترین اتفاق این سال چه بود؟ 
توپ طلای لئو مسی. هشتمین توپ 
طلای یک نابغه. او حالا سه توپ طلا 
بیشتر از رونالدو دارد و در تاریخ فوتبال 
دست نیافتنی تر از همیشه شده است. 
لئو با آرژانتین، جام جهانی را فتح کرد 
و عملکردی استثنایی در این تورنمنت 
داشت. نمایش های فردی فوق العاده 
این بازیکن، تاثیر زیادی روی موفقیت 
آلبی سلســته در این جام گذاشت و 
همین کافی بود تا مسی، باز هم توپ 

طلا را به دســت بیاورد. او در همین 
ســال از فوتبال اروپا نیز جدا شد و به 
اینترمیامی رفت و فقــط بعد از چند 
بازی برای این تیم، یــک جام نیز در 

فوتبال آمریکا به دست آورد.

جنجال های   یک   بوسه

در ســالی که گذشــت، اسپانیا 
قهرمان جام جهانی زنان شد و آیتانا 
بونماتی نیــز توپ طلای زنــان را به 
خــودش اختصــاص داد. همه این 
موفقیت بزرگ اما تحــت تاثیر یک 
بوسه قرار گرفت. بوســه روبیالس و 
جنی هرموسو روی سکوی قهرمانی، 
خبرســاز شــد و رییس فدراسیون 
فوتبال اسپانیا که بعد از این اتفاق در 
برابر اصرارها برای اســتعفا مقاومت 
کرده بود، از ســوی فیفا از حضور در 
همه فعالیت های فوتبالی منع شــد. 
این حرکت عجیب، فوتبال اسپانیا را 
تحت تاثیر قــرار داد و عملا موفقیت 
بزرگ تیم ملــی زنان این کشــور را 
به حاشــیه بــرد. اتفاقی که خشــم 
 عمومی جامعه اسپانیا از روبیالس را 

به همراه داشت.

پنج   جام   برای آقای   گواردیولا

هیچ مربی دیگری در سال ۲۰۲۳ 
موفق تر و خوشحال تر از پپ گواردیولا 
نبود. او باز هم بر اســاس همان عادت 
همیشگی، منچسترسیتی را قهرمان 
رقابت های لیــگ برتر کــرد اما این 
بزرگ تریــن پیروزی اش به شــمار 
نمی رفت. او پس از بردن لیگ و اف.ای 
کاپ، برای اولین بار در تاریخ سیتی را 
روی سکوی اول لیگ قهرمانان اروپا 
قرار داد. این تیم رویایی ســوپرجام 
اروپا و جام جهانی باشگاه ها را نیز برد 
تا با پنج جام، بهترین باشگاه فوتبال در 

سال میلادی ۲۰۲۳ باشد.

خداحافظ   اسطوره

مــرگ پله بــدون شــک یکی از 
تلخ ترین لحظه های این سال به شمار 
می رفــت. چهره افســانه ای فوتبال 
برزیل بعد از مدتی مبارزه با بیماری، 
جانش را از دســت داد و نه فقط مردم 
برزیل، بلکه اهالی فوتبــال در همه 
دنیا را به شدت غمگین کرد. ادسون 
آرانتــس دو نا ســیمنتو در همه این 
سال ها، زندگی اش را در مسیر فوتبال 
قــرار داده بود. او از همان ســال های 
نوجوانی با توپ فوتبال جادو می کرد 
و ســه بار هم با برزیــل قهرمان جام 
جهانی شد. در تلخ ترین سال زندگی 
هواداران ســانتوس، این باشگاه نیز 
مدتی بعــد از مرگ پله بــرای اولین 
 بار در همه تاریخ به دســته پایین تر 

سقوط کرد.

تیم   دیگو   قهرمان   شد!

دیگر این جمله تکراری شده اما باز 
هم شنیدنش جالب به نظر می رسد. 
اینکه مهم ترین آرزوهای دیگو مارادونا 
پس از مرگ او برآورده شــدند. چند 
ماه پس از قهرمانــی آرژانتین در جام 
جهانی، ناپولی نیز موفق شد رقابت های 
سری آ را با درخشش ستاره هایی مثل 
اوسیمن و کواراتسخلیا ببرد. آخرین 
قهرمانی این باشگاه در لیگ ایتالیا به 
همان سال های حضور دیگو مارادونا 
مربوط می شــد اما ناپولی این بار در 
اســتادیوم مارادونا قهرمانی را جشن 
گرفت. جالب اینکه اسپالتی مدتی بعد 
از این قهرمانی باشگاه را ترک کرد. او 
حالا سرمربی تیم ملی ایتالیا به حساب 

می آید.

شکار   با    ژاوی

بارسلونا نیز در سال ۲۰۲۳ موفق 
شد پس از چند فصل رقابت های لالیگا 
را از آن خودش کند. تیم ژاوی شانس 
خوبی برای بردن دوگانه داشت اما در 
کوپا دل ری روبه روی رئــال مادرید 
حذف شد. شاید عجیب به نظر برسد 
اما این تنها جام تیم آنجلوتی در سال 
۲۰۲۳ به شــمار می رفت. قهرمانی با 
بارسا در قامت مربی، موفقیت بزرگی 
برای ژاوی بود. او به عنوان بازیکن نیز 
چند بار توانســته بود این قهرمانی را 

جشن بگیرد.

ایبرا،   فوتبال   را   بازنشسته   کرد!

یکی از خاص ترین چهره های تاریخ 
فوتبال نیز در سال ۲۰۲۳ کفش ها را 
آویخت. زلاتان در ۴۱ سالگی بالاخره 

تصمیم گرفت به دوران بازی اش پایان 
بدهد. البته اگر از خودش بپرســیم، 
احتمالا معتقد خواهد بود که او، فوتبال 
را بازنشسته کرده است! ایبراهیموویچ 
که این روزها به عنوان مدیر به باشگاه 
میلان اضافه شــده، حتــی در روز 
خداحافظی نیــز از رفتارهای خاص 
همیشگی اش فاصله نگرفت و چند تا از 
آن پاسخ های همیشه منحصربه فردش 
را به هواداران ورونا که در گوشــه ای 
از سن ســیرو او را هو می کردند، داد. 

ایبراست دیگر. چه انتظاری دارید؟

هفته   باورنکردنی   بوندس لیگا

در ســال ۲۰۲۳ بعــد از مدت ها، 
رقابت قهرمانــی بوندس لیگا جذاب 
شــد. تصمیم عجیب مدیران بایرن 
برای برکنار کردن ناگلزمن در میانه 
فصل، این تیم را حسابی به هم ریخت. 
توخل امتیازهای بسیار زیادی از دست 
داد و صدر جدول را به دورتموند تقدیم 
کرد. زردهــا در آخرین دیدار خانگی 
فصل یک برد می خواستند تا قهرمانی 
را جشــن بگیرند اما متوقف شدند و 
نشــان دادند که دیگر به بازنده بودن، 
خو گرفته اند. جالــب اینکه همزمان 
با جشن قهرمانی بایرن، اولیور کان و 
حسن صالح حمیدزیچ از این باشگاه 

اخراج شد. بلینگام نیز دورتموند بازنده 
را به مقصد رئال تــرک کرد و ماه های 
 شــگفت آوری را در تیــم جدیدش 

پشت سر گذاشت.

باز هم  تو    نیمار؟

یکی از دردناک ترین مصدومیت ها 
در سال ۲۰۲۳ برای نیمار اتفاق افتاد. 
بازیکنی کــه در ترکیب الهلال، فقط 
یک گل به نســاجی زد و کمی بعد با 
مصدومیتی وحشتناک روبه رو شد. 
مصدومیتی که گفته می شــد حتی 
شــانس حضــور او را در رقابت های 
تابســتان آینده کوپا آمه ریکا خواهد 
گرفت. بدون شک عربستانی ها همین 
حالا نیز از این خرید پشیمان هستند. 
آنها هزینه زیادی بــرای نیمار انجام 
دادند اما این بازیکن پس از تنها چند 
بازی، همه فصل را از دســت داد و به 

کشورش برگشت.

ایتالیا،   بازنده   فینال ها

قهرمانی جام جهانی زیر ۲۰ سال 

در سال ۲۰۲۳ به اروگوئه رسید. فینال 
این بازی ها درست در همان روزهایی 
انجام شد که ایتالیا مدام در فینال های 
فوتبالی مثل فینــال لیگ قهرمانان 
شکســت می خورد. تک گل لوچیانو 
رودریگز در فینال، این موفقیت بزرگ 
را برای فوتبال اروگوئه رقم زد. جایزه 
بهترین گلــزن و بهترین بازیکن این 
رقابت ها اما به چزاره کاسادی از فوتبال 
ایتالیا رسید. سنگربان این تیم نیز به 
عنوان بهترین گلر رقابت ها معرفی شد. 
با این حال این اروگوئه ای ها بودند که 

جام قهرمانی را بالای سر بردند.

یک  قهرمان   اروپایی

پایان فینــال تمــام اروپایی جام 
جهانــی نوجوانان در این ســال نیز، 
قهرمانی آلمان را رقم زد. در تورنمنتی 
که ایران در آن برزیل را شکست داده 
بود تا بــه دور حذفــی راه پیدا کند، 
آلمان و فرانســه فینالیست شدند و 
این ژرمن ها بودند که با شکست دادن 
حریف در پنالتی ها، قهرمانی را از آن 
خودشان کردند. با این حال بیشتر از هر 
ستاره دیگری در این تورنمنت، کلودیو 
اچــه وری از آرژانتین مورد توجه قرار 
گرفت. چراکه او با هت تریک روبه روی 
برزیل، بهترین نمایش فردی جام را 

برای خودش رقم زده بود.

روزنامه صبح 
 سياسي، اجتماعي، اقتصادي
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واکنشی به ماجرای مجوز واردات خودرو 
و گلایه از فوتبالیست ها؛

ماجتشخصیمیخواهیم!

ماجرای مجوز واردات خودرو و همه داستان های بعد از 
آن، فضای ورزش ایران را به شدت تحت تاثیر قرار داده است. 
البته که تا قبل از مصاحبه کنعانی زادگان، کسی توجهی به 
این موضوع نداشت اما آن جمله همه چیز را تغییر داد. دلیل 
دلخوری خیلی از ملی پوش ها از کنعانی هم همین است. 
حالا علیرضا دبیر از وزارت ورزش خواسته به ستاره های 
تیم ملی کشتی نیز مجوز واردات خودرو بدهند. علاوه بر 
این، امیرحسین هدایی از چهره های مدال آور تنیس روی 
میز ایران در بازی های آسیایی هانگژو، تاکید کرده که اگر 
برای رسیدن به جام جهانی به فوتبالیست ها خودرو اهدا 
شده، باید به اعضای تیم ملی پینگ پنگ جت شخصی تعلق 
بگیرد! این در حالی است که اعضای تیم ملی تنیس روی 
میز برای موفقیت های بی  نظیرشان در هانگژو زیر دویست 
میلیون پاداش دریافت کردند. به هر حال این مساله، شکاف 
بزرگی بین فوتبالیست ها و ورزشکاران سایر رشته ها به 
وجود آورده است. از یک سو فوتبالیست ها معتقدند که 
نباید این ورزش را با هیچ رشته دیگری مقایسه کرد. چراکه 
در همه دنیا به فوتبال توجه بیشــتری می شود. از سوی 
دیگر اما سایر ورزشکارها خواهان از بین رفتن تبعیض بین 

رشته های مختلف هستند.
    

طلاهادرومیشوند؟

فردا، آخرین روز از اولین دور تمرین های تیم ملی کشتی 
آزاد زیر نظر مربی جدید خواهد بود. ملی پوشانی که در این 
اردو حضور دارند، برای چند روز استراحت خواهند کرد و 
سپس آماده می شوند تا در دور جدید تمرین ها شرکت کنند. 
بلافاصله پس از پایان تمرین ها نیز این تیم به زاگرب کرواسی 
فرستاده خواهد شد تا در تورنمنت رنکینگ دار فدراسیون 
جهانی برای رسیدن به آخرین سهمیه های المپیک تلاش 
کند. تیم ملی کشتی آزاد ایران تا امروز سه سهمیه المپیک 
را قطعی کرده و هنوز در انتظار سهمیه های بعدی است. این 
روزها برای کشتی فرنگی نیز اهمیت زیادی دارد. چراکه از 
همین امروز تا پس فردا، رقابت های انتخابی تیم ملی که در 
حقیقت رقابت های قهرمانی بزرگسالان کشور به حساب 
می آید، در قم برگزار خواهد شد. نفرات برگزیده نیز با تصمیم 
نهایی کادر فنی دهم دی ماه خودشان را به اردوی تیم ملی 
معرفی می کنند تا در نهایت همراه با تیم ملی کشتی آزاد به 

زاگرب اعزام شوند.
    

لیگتمامشد،اماادامهدارد!

آن چه در رقابت های لیگ بدمینتون ایران اتفاق افتاده، 
اوج حرفه ای گری فدراســیون در برگزاری لیگ را نشان 
می دهد. آخرین هفته این فصل هم برگزار شده اما هنوز 
قهرمان مشخص نیست. چراکه قرار است دیدارهای معوقه 
پس از پایان فصل برگزار شوند. همه جای دنیا اول  بازی های 
معوقه را برگزار می کنند و سپس به سراغ آخرین هفته فصل 
می روند. فدراسیون بدمینتون اما ظاهرا تصور دیگری دارد. 
تیم ها نیز برای مشخص شدن جدول نهایی رقابت ها باید تا 
۱۴ دی ماه صبر کنند. جایی که آتش نشانی تهران روبه روی 
شهرداری گنبد قرار خواهد گرفت. نتیجه این بازی، قهرمان 
فصل جدید لیگ بدمینتون را تعیین خواهد کرد. سه تیم 
چادرملو اردکان، آتش نشــانی مشهد و شهرداری گنبد، 
شانس های اصلی قهرمانی در این جام به شمار می روند و 

باید دید که لیگ برتر در نهایت چطور تمام خواهد شد.

منهای فوتبال

آدرنالین

هیچ مربی دیگری در سال 
۲۰۲۳ موفق تر و خوشحال تر 

از پپ گواردیولا نبود. او 
پس از بردن لیگ و اف.ای 

کاپ، برای اولین بار در تاریخ 
سیتی را روی سکوی اول 
لیگ قهرمانان اروپا قرار 

داد و با بردن سوپرجام اروپا 
و جام جهانی باشگاه ها، 

بهترین باشگاه فوتبال در 
سال میلادی ۲۰۲۳ شد

1۲  اتفاق مهم دنیای فوتبال در سال میلادی ۲۰۲۳

پپنوئل!

برای رسیدن به فردایی بهتر استفاده درست از انرژی برق را به فرزندان خود بیاموزیم 

مهرداد محسنی  مدیر دفتر روابط عمومی و مطالعات اجتماعی 

  مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی
) یکپارچه( یک مرحله ای 

شرکت توزیع برق جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصات عمومی به شرح ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از 
دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(  به آدرس  www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است 

مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند .
به پیشنهادهای فاقد امضا مشروط مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از انقضا مدت مقرر در فراخوان واصل می شود مطلقا ترتیب اثر نخواهد شد. پیشنهاددهنده مکلف است معادل مبلغ سپرده 
تضمینهای معتبر یا مبلغ مذکور تسلیم نماید به پیشنهادهای فاقد سپرده سپردههای ،مخدوش سپرده های کمتر از میزان مقرر، چک شخصی و نظایر آن ترتیب اثر داده نخواهد شد. سایر 

اطلاعات و جزئیات مربوط در  اسناد مناقصه مندرج است 
 ارسال پاکت الف به صورت فیزیکی به آدرس شرکت توزیع برق جنوب استان کرمان تا پایان وقت اداری مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۲۳ الزامی می  باشد.

مبلغ تضمین )ریال(کد فراخوان در سامانهبرآورد )ریال(عنوان مناقصهشماره مناقصهردیف

نصب کابل شبکه فیبر نوری به همراه یراق آلات  و 11402-11-95
58.500.000.00020020015740001443.205.000.000تجهیزات جانبی سیرجان قلعه گنج منوجان و بردسیر

 تاریخ انتشار فراخوان از سایت : روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۰۶ خواهد بود. 
 مهلت دریافت اسناد از سایت :حداکثر تا ساعت ۱۹ روز دو شنبه مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۱۱ خواهد بود.

  مهلت ارسال پیشنهادها :حداکثر تا ساعت ۱۹ روز شنبه مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۲۳ خواهد بود. 
 زمان بازگشایی پاکتها :راس ساعت ۰۸:۰۰ صبح یکشنبه مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۲۴ خواهد بود. .

 اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف:
 آدرس کرمان بلوار جمهوری اسلامی روبه روی گمرک شرکت توزیع برق جنوب استان کرمان

 کد پستی : 7۶۱۸۸۱۵۶7۶
 تلفن تماس : ۵-۳۲۱۱۰۴۰۳ داخلی ۱۱۲۸ 
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